
                Masfjorden kommune 
 
 

 

Møtebok 

for 

Kommunestyret 
 

Møtedato: 21.11.2019 

Møtestad: Kommunehuset 

Møtetid: 14:45 - 17:20 

 

  
  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Karstein Totland H Ordførar 

Erlend Kvamsdal H Medlem 

Bjarte Andvik H Medlem 

Frode Langhelle H Medlem 

Kariann Ekren H Medlem 

Atle Nordland H Medlem 

Arne Hindenes H Medlem 

Torill Torsvik Størkersen AP Varaordførar 

Ragnvald Tangedal AP Medlem 

Hildegunn Bjånes AP Medlem 

Britt Inger Myhr AP Medlem 

Siri Tangedal Kratzmeier Krf Medlem 

Geir Egil Haugsvær Sp Medlem 

Wenche Dåe Sp Medlem 

Laila Furebotn Sp Medlem 

Silje Vågseth Kjetland Sp Medlem 

Jostein Kvamme Duesund Frp Medlem 

  
Følgjande frå administrasjonen møtte: 
Rådmann Svein Helge Hofslundsengen, ass.rådmann Sveinung Toft og rådgjevar Anne Kristin 
Rafoss som og førte møteboka.  
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss  
 

19/814 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

075/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Godkjenning av innkalling og sakliste  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og sakliste vert godkjend 
 

Saksopplysningar: 

 
 

  

Kommunestyret - 075/2019 

 

KS - behandling: 

Det vart sett fram forslag om Bjarte Andvik (H) og Britt Inger Myhr (Ap) til å skrive under 
møteboka. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

Innkalling og sakliste vert godkjend 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss  
 

19/814 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

076/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Godkjenning av møtebok  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Møtebok vert godkjend. 
 

Saksopplysningar: 

 
 

  

Kommunestyret - 076/2019 

 

KS - behandling: 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 

 

KS - vedtak: 

Møtebok vert godkjend. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Svein Viktor Ellingbø FE-151 
 

19/557 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

082/2019 
 

Formannskapet PS 21.10.2019 

017/2019 
 

Arbeidsmiljøutvalet PS 18.11.2019 

077/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Årsbudsjett 2020 og økonomiplan 2020-2023  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Rådmannen sitt forslag til budsjett 2020 og ØP 2020-2023 15.10.2019 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Driftsbudsjett 2020 og økonomiplan 2020-2023 blir fastsett slik det er lagt frem i 
rådmannen sitt forslag til handlingsprogram og budsjettskjema 1A og 1B.  

2. Investeringsbudsjett 2020 blir fastsett i samsvar med budsjettskjema 2A og 2B. 
a. Kommunestyret godkjenner opptak av nye lån for finansiering av 

investeringsbudsjettet for 2020 i samsvar med dette. 
b. Masfjorden kommune tek opp inntil 1,0 mill. i lån frå Husbanken til vidareutlån 

som startlån i samsvar med Husbanken sine retningslinjer. 
3. Satsar for kommunale avgifter og gebyr blir fastsett slik det kjem fram i punkt 5 Gebyr og 

betalingssatsar i rådmannen sitt forslag til budsjett 2020 
4. For eigedomsskatteåret 2020 skal det skrivast ut eigedomsskatt på næringseigedom, 

kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum, 
jf. eigedomsskatteklova (esktl.) §3 første ledd bokstav d. Den alminnelege skattesatsen for 
eigedomsskatt i skatteåret 2020 er 7 promille, jf. esktl §11 første ledd.        

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Rådmannen legg fram med dette budsjett for 2020 og økonomiplan for 2020-2023 til politisk 
handsaming. 

Kommunestyret skal innan utløpet av året vedta årsbudsjett for neste kalenderår og økonomiplan 
for dei neste fire åra. Årsbudsjett er eit overslag på kommunen sine inntekter for det neste 
aktuelle året, og er ein bindande plan for bruk av dei økonomiske ressursane ein har tilgjengeleg. 
Budsjettet er det primære styringsdokumentet i økonomiforvaltninga. Det er formannskapet som 
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legg fram årsbudsjett og økonomiplan, etter tilråding frå rådmann. 

Høyring 
Årsbudsjett og økonomiplan vert lagt ut til offentleg ettersyn i 14 dagar etter at formannskapet har 
vedteke framlegg til vedtak. 

Uttale 
Saldert forslag til budsjett og økonomiplan er utarbeidd i tråd med prinsippa om 
rammebudsjettering og føringar gjeve i forslag til statsbudsjett for 2020. Forslaget byggjer vidare 
på tidlegare vedteke økonomiplan, gjeldande politiske vedtak, aktivitetstilpassingar og rådmannen 
sine tilrådde prioriteringar.  

Driftsrammene til avdelingane er vidareført med løns- og prisjustering på 2,5 %, noko lågare enn 
pårekna kostnadsvekst i kommunesektoren i framlegget til statsbudsjett for 2020 (3,1 %). 
Differansen (ein underdekning på 0,8 mill.) er i rådmannen sitt forslag til budsjett avsett til 
ubundne fond. Forklaring og konsekvens av budsjettrammene er nærare omtalt i 
handlingsprogrammet. 

Konklusjon 
Årsbudsjett for 2020 og økonomiplan 2020-2023 er lagt fram i balanse. Netto driftsresultat i 2020 i 
forhold til sum inntekter er 1,2 %. Målsettinga for kommunesektoren er eit netto driftsresultat på 
1,75 % av sum inntekter.    

Utfordringar i økonomiplanperioden vert i stor grad prega av å tilpasse driftsnivå til forventa  
inntekter.  Usikkerhetsmoment i økonomiplanperioden er rentenivå, folketalsutvikling og varsla 
endringar kring kraftinntekter i inntektssystemet for kommunane. 

 

  

Formannskapet - 082/2019 

 

FS - behandling: 

Personal- og økonomileiar Svein Viktor Ellingbø møtte til denne saka. 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til Driftsbudsjett 2020 og Økonomiplan 2020-2023 vart samrøystes lagt ut til høyring før 
handsaming i kommunestyret 21.nov. 

 

 

FS - vedtak: 

 

1. Driftsbudsjett 2020 og økonomiplan 2020-2023 blir fastsett slik det er lagt frem i 
rådmannen sitt forslag til handlingsprogram og budsjettskjema 1A og 1B.  

2. Investeringsbudsjett 2020 blir fastsett i samsvar med budsjettskjema 2A og 2B. 
a. Kommunestyret godkjenner opptak av nye lån for finansiering av 

investeringsbudsjettet for 2020 i samsvar med dette. 
b. Masfjorden kommune tek opp inntil 1,0 mill. i lån frå Husbanken til vidareutlån 

som startlån i samsvar med Husbanken sine retningslinjer. 
3. Satsar for kommunale avgifter og gebyr blir fastsett slik det kjem fram i punkt 5 Gebyr og 

betalingssatsar i rådmannen sitt forslag til budsjett 2020 
4. For eigedomsskatteåret 2020 skal det skrivast ut eigedomsskatt på næringseigedom, 
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kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for 
petroleum, jf. eigedomsskatteklova (esktl.) §3 første ledd bokstav d. Den alminnelege 
skattesatsen for eigedomsskatt i skatteåret 2020 er 7 promille, jf. esktl §11 første ledd.        

 

 

Arbeidsmiljøutvalet - 017/2019 

 

AM - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Budsjettet legg ikkje opp til endringar i høve til samarbeid med bedriftshelsetenesta, eller andre 
forhold som har betydning for arbeidsmiljøet til tilsette.  

Skule må ha ei drift som er i samsvar med budsjettet. 

Hovudverneombodet er bekymra for vedlikehaldet i kommunen og er i den samanheng uroa for 
arbeidsmiljøet til dei tilsette. 

 

 

AM - vedtak: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Driftsbudsjett 2020 og økonomiplan 2020-2023 blir fastsett slik det er lagt frem i 
rådmannen sitt forslag til handlingsprogram og budsjettskjema 1A og 1B.  

2. Investeringsbudsjett 2020 blir fastsett i samsvar med budsjettskjema 2A og 2B. 
a. Kommunestyret godkjenner opptak av nye lån for finansiering av 

investeringsbudsjettet for 2020 i samsvar med dette. 
b. Masfjorden kommune tek opp inntil 1,0 mill. i lån frå Husbanken til vidareutlån 

som startlån i samsvar med Husbanken sine retningslinjer. 
3. Satsar for kommunale avgifter og gebyr blir fastsett slik det kjem fram i punkt 5 Gebyr og 

betalingssatsar i rådmannen sitt forslag til budsjett 2020 
4. For eigedomsskatteåret 2020 skal det skrivast ut eigedomsskatt på næringseigedom, 

kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for 
petroleum, jf. eigedomsskatteklova (esktl.) §3 første ledd bokstav d. Den alminnelege 
skattesatsen for eigedomsskatt i skatteåret 2020 er 7 promille, jf. esktl §11 første ledd.        

 

 

Kommunestyret - 077/2019 

 

KS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Frode Langhelle (H) bad om at følgjande tekst / oppgåve vart innarbeidd i budsjettet fram mot 
salderingssaka: 

Det blir opprettet eit infrastruktur fond til bustadformål på kr 4000000kr i perioden 2019-2023. 
Rådmannen avsett årlig penger til fondet og utarbeider retningslinjer og handlingsplan. 

Geir Egil Haugsvær (Sp) bad om at følgjande tekst / oppgåve vart innarbeidd i budsjettet fram mot 
saldreringssaka: 

· Idrettshall 

· Trafikksikringsplan 
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· Sikring av skuleveg 

· Generell vedlikehald av kommunale vegar 

· Kantklipp 

· Grøfting 

· Asfalterings 

· Etc. 

Siri Tangedal Kratzmeier (KrF) bad om at følgjande tekst / oppgåve vart innarbeidd i budsjettet 
fram mot salderingssaka: 

Rådmannen må vidareføra og sikra MOT si drift, i tråd med MOT sin intensjon. 

MOT er i tillegg tiltenkt ei viktig rolle i arbeidet med å få ungdomsrådet i Masfjorden opp å gå. 

 

Jostein Duesund (FrP) bad om at følgjande tekst / oppgåve vart innarbedd i budsjettet fram mot 
salderingssaka: 

Rådmannen får i oppdrag å greia ut kost/nytteforhold med auka fokus på sjukefråværsarbeid 
for kommunen sine tilsette. Rådmannen får i oppdrag å leggja fram eit måltal for kva 
sjukefråværsprosenten bør liggja på, og det største fokuset må vera på å få ned 
korttidsfråværet. Det må så setjast av ein øyremerka sum pålydande kr 300 000 - 500 000 over 
2 år til arbeid med sjukefråværsarbeid. 

Kommunestyret samla seg om at innpel gitt under kommunestyremøte, samt mottatte merknader 
/ innspel til budjsettet, samt at ein må dokumentere / sikre at alle utval som skal h budsjettet til 
uttale har fått høve til det, dette må gjennomførast i des 2019 / jan 20 og innarbeidast i 
budsjettsalderingssaka februar 2020. 

 

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

 

1. Driftsbudsjett 2020 og økonomiplan 2020-2023 blir fastsett slik det er lagt frem i 
rådmannen sitt forslag til handlingsprogram og budsjettskjema 1A og 1B.  

2. Investeringsbudsjett 2020 blir fastsett i samsvar med budsjettskjema 2A og 2B. 
a. Kommunestyret godkjenner opptak av nye lån for finansiering av 

investeringsbudsjettet for 2020 i samsvar med dette. 
b. Masfjorden kommune tek opp inntil 1,0 mill. i lån frå Husbanken til 

vidareutlån som startlån i samsvar med Husbanken sine retningslinjer. 
3. Satsar for kommunale avgifter og gebyr blir fastsett slik det kjem fram i punkt 5 Gebyr 

og betalingssatsar i rådmannen sitt forslag til budsjett 2020 
4. For eigedomsskatteåret 2020 skal det skrivast ut eigedomsskatt på næringseigedom, 

kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for 
petroleum, jf. eigedomsskatteklova (esktl.) §3 første ledd bokstav d. Den alminnelege 
skattesatsen for eigedomsskatt i skatteåret 2020 er 7 promille, jf. esktl §11 første ledd.        
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Frank Kvinge FE-144, FA-C20 
 

18/812 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

085/2019 
 

Formannskapet PS 11.11.2019 

078/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Rullering av Kommunedelplan for idrett, friluftsliv og fysisk aktivitet 2020  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunen vedtek følgjande handlingsplan for 2020: 
 

A Ordinære anlegg 

1 Rehabilitering friidrettsanlegget, Nordbygda 

2 Varmestove Stordalen 

3 Turveg Haugsvær- Matre 

4 Turveg Amundsbotn- Sandnes  barnehage 

5 Interkommunal fleirbrukshall 

6 Turveg Indre Haugsdal 

7 Rydda og merka samanhengande stigar i 
fjellområda mellom Andvik og Indre Haugsdal 

8 Rehabilitering utandørs skytebane, Fjon 
skyttarlag 

9 Lysløype/turveg på Sleire 

 

B Nærmiljøanlegg 

1 Turstigar på Bakken/Kvingo 

2 Dagsturhytte 

3 Ballbinge ved Skjelsundet 

4 Turløype ved Nordbygda idrettsanlegg 

5 Miniatyrskytebane Nordbygda 

6 Vidare utvikling av nærmiljøanlegg, Sandnes 
skule 

7 Orienteringskart ved skulane 
 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn/fakta 

Handlingsplanen byggjer på Kommunedelplan for idrett, friluftsliv og fysisk aktivitet  2017-2024, og 
skal rullerast kvart år. 

I kommunedelplanen for idrett, friluftsliv og fysisk aktivitet  vert satsing på folkehelse sterkt 
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vektlagt. Målet er at flest mogeleg av innbyggjarane våre skal kunne delta i fysisk aktivitet, og at 
det vert tilrettelagt anlegg/område som kan gjera det lettare for fleire å driva ei eller anna form for 
idrett eller fysisk aktivitet.  

Det vert og påpeika at nærleik til tilbod  har sterk påverknad på aktivitetsnivået.  

Under ser ein vedteken handlingsplan for noverande år. Sakshandsamar har lagt til status på dei 
ulike prosjekta.   

A Ordinære anlegg Status pr 01.11.19 

1 Rehabilitering friidrettsanlegget, Nordbygda Arbeidsgruppe nedsett. Arbeidet har 
stoppa opp. 

2 Varmestove Stordalen Ingen konkrete planar. 

3 Turveg Haugsvær- Matre Ingen konkrete planar. 

4 Turveg Amundsbotn- Sandnes  barnehage Ikkje- søknadsberettiga arbeid er 
utført. 

5 Lysløype/turveg på Sleire Arbeidet har stoppa opp. 

6 Rehabilitering utandørs skytebane, Fjon 
skyttarlag 

Ingen konkrete planar. 

7 Rydda og merka samanhengande stigar i 
fjellområda mellom Andvik og Indre Haugsdal 

Ingen konkrete planar. 

8 Interkommunal fleirbrukshall Ingen konkrete planar 

 

B Nærmiljøanlegg  

1 Ballbinge ved Skjelsundet Søknad ikkje godkjend. Må 
omarbeidast og fornyast. 

2 Turløype ved Nordbygda idrettsanlegg Ingen konkrete planar 

3 Dagsturhytte Tilbod frå Vestland fylkeskommune 
motteke oktober 2019 

4 Turstigar på Bakken/Kvingo  Blir søkt på nytt innan 15.januar  

5 Miniatyrskytebane Nordbygda Ingen konkrete planar. 

6 Vidare utvikling av nærmiljøanlegg, Sandnes 
skule 

Ingen konkrete planar. 

7 Orienteringskart ved skulane Ingen konkrete planar. 

 
 

C Anlegg i prosess Frist ferdigstilling 

1 Sandvolleyballbane, Skolten Juni 2020 

 
 
Høyring 
Idrettsrådet har 16.10.19 kome med innspel til rullering av handlingsplanen. Dei rår til at 
rehabilitering av  Nordbygda idrettsanlegg og varmestove for skianlegget i Stordalen vert 
prioritert. Idrettsrådet ønskjer også å få på plass turvegar som ligg inne i kommunedelplanen. 
 
Idrettsrådet ønskjer og at det vert søkt om å få tildelt dagsturhytte( r). Tiltaket har vorte 
gjennomført i kommunane i Sogn og Fjordane, og vert no vidareført i gamle Hordaland. I 
september gjekk det ut  invitasjon frå Hordaland fylkeskommune om 10 tildelingar for 2019. 
Invitasjonen går ut på at fylket subsidierer  ei hytte i kvar kommune basert på kommunal og lokal 
medverknad.  Av ein samla kostnad på kr 1 000 000 må kvar kommune gå inn med kr 370 000. 
Føresetnad for å få dette realisert er ein tilfredsstillande grunneigaravtale for søknad om 
spelemidlar. Idrettsrådet ser før seg at ein må få til dette i alle tre 
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kommunedelane/oppvekstområda. Oppmodinga går no til idrettslaga om å koma med forslag til 
lokalitet og medverknad innan 1. november 2019. 

Idrettsrådet si innstilling til administrasjonen: 

A. Ordinære anlegg: 
1. Rehabilitering av friidrettsanlegget, Nordbygda 
2. Varmestove Stordalen 
3. Turveg Haugsvær – Matre 
4. Turveg Amundsbotn – Sandnes barnehage 
5. Interkommunal fleirbrukshall 
6. Turveg Indre Haugsdal 
7. Rydda og merka samanhengande stiar i fjellområda mellom Andvik og I. 

Haugsdal 
8. Rehabilitering av utandørs skytebane, Fjon skyttarlag 
9. Lysløype/turveg på Sleire 

A. Nærmiljøanlegg: 
1. Dagsturhytte 
2. Ballbinge ved Skjelsundet 
3. Turløype ved Nordbygda Idrettsanlegg 
4. Turstiar på Bakken/Kvingo, trinn 2 
5. Minityrskytebane Nordbygda 
6. Vidare utvikling av nærmiljøanlegg, Sandnes skule 
7. Orienteringskart ved skulane  

 
Vurdering/ konklusjon 
Ordinære anlegg: 
Det vart i 2016 sett ned ei gruppe som skulle arbeida med plan for rehabilitering av idrettsanlegget  
på Hosteland, men arbeidet har stoppa opp. Anlegget er med unntak av dei to fotballbanene og 
klubbhus i svært dårleg stand og ber preg av manglande vedlikehald. I dag er parkeringstilhøva ved 
anlegget ikkje tilfredsstillande. For å koma vidare med dette tiltaket må ein starta 
planleggingsarbeidet på nytt. 
 
Turvegen Amundsbotn - Sandnes barnehage  er delvis bygd i samband  utviding av fylkesveg 570. 
Det som gjenstår er ein strekning frå barnehagen og sørover, og traseen rundt nærmiljøanlegget 
og til veg mot båthavn. Skal ein koma vidare på dette anlegget må kommunen initiera vidare 
arbeid  i saka og involvera bygdelag  i delar av prosjektet.  
 
For dei andre anlegga på prioriteringslista ligg det ikkje føre konkrete planar. 

Masfjorden kommunestyre gav i møte 25.03.2019 rådmannen fullmakt til å uttala seg  i høve 
høyring om  «Anleggspolitikk og kriteriar for tildeling av spelemidlar Vestland fylkeskommune 
2020-2024.» 

I uttalen frå kommunen står det mellom anna:  

 «Me registrerer at det i Handlingsprogram for tiltak er planlagt  felles regionalt program for 
basseng og idrettshallar( tiltak 3) og investeringstilskot til kommunar som ikkje har idrettshall 
og/eller symjehall i Vestlandfylke( tiltak 5). Me er svært nøgde med at dette er teke med i 
plandokumentet. 

Idrettsrådet har tidlegare uttalt seg om fleirbrukshall: 
«Idrettsrådet i Masfjorden støtter den løysinga som den politiske arbeidsgruppa kom fram til for 
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nokre år sidan. Det vil seia at ein interkommunal fleirbrukshall på den ytre akse bør ligge ved 
Nordbygda idrettsanlegg og skule. Vidare at det på den indre akse bør vera ein innandørshall for 
Brekke/Indrefjorden.»  
 
Nærmiljøanlegg: 
Søknad  om tursti Bakken/ Kvingo er no omarbeidd, og ny søknad vil bli sendt innan 15.01.20.  

Dagsturhytte har høg prioritet hjå idrettsrådet, og prosjektet er tilgodesett med gode 
støtteordningar.  
 
I uttalen rådmannen gav  i høve høyring om  «Anleggspolitikk og kriteriar for tildeling av 
spelemidlar Vestland fylkeskommune 2020-2024» står det: 

«…Vidare er me også positive til at dagsturhytteprosjektet vert vidareført til alle kommunane i 
Vestland og at det vert tilrettelagt for gode spleiselag for å få realisert dette.» 

Idrettsrådet har i sin høyringsuttale  uttalt at dei ser føre seg dagsturhytter i alle dei tre 
oppvekstområda. Rådmannen vil understreka at fylket subsidierer ei hytte i kvar kommune, dvs at 
hytte to og tre i tilfelle må fullfinansierast av kommunen, dvs kostnad kr 1 000 000 pr hytte.  

Det er søkt tilskot til ballbinge i Skjelsundet, men søknaden vart ikkje godkjend. Denne må difor 
omarbeidast og sendast på nytt. 
 
Med bakgrunn i prioriteringane i kommunedelplanen, høyring frå Masfjorden idrettsråd og status i 
dei ulike prosjekta innstiller rådmannen til slik handlingsplan for 2020: 

A Ordinære anlegg Ansvarleg søkjar 

1 Rehabilitering friidrettsanlegget, Nordbygda Risnes IL/ Masfjorden kommune 
/Idrettsrådet  

2 Varmestove Stordalen IL BW/ Masfjorden kommune 

3 Turveg Haugsvær- Matre  

4 Turveg Amundsbotn- Sandnes  barnehage IL BW  

5 Interkommunal fleirbrukshall Masfjorden kommune/Sandnes Vel 

6 Turveg Indre Haugsdal  

7 Rydda og merka samanhengande stigar i 
fjellområda mellom Andvik og Indre Haugsdal 

 

8 Rehabilitering utandørs skytebane, Fjon 
skyttarlag 

IL BW og Fjon UIL 

9 Lysløype/turveg på Sleire Fjon skyttarlag 

 

B Nærmiljøanlegg Ansvarleg søkjar 

1 Turstigar på Bakken/Kvingo Kvinge grendalag 

2 Dagsturhytte Masfjorden kommune/Idrettsrådet 

3 Ballbinge ved Skjelsundet Skjelsundet Vel 

4 Turløype ved Nordbygda idrettsanlegg Risnes IL/ Masfjorden kommune  / 
Masfjord fotballag 

5 Miniatyrskytebane Nordbygda Frøysetvågen skyttarlag 

6 Vidare utvikling av nærmiljøanlegg, Sandnes 
skule 

Sandnes skule 

7 Orienteringskart ved skulane Idrettsrådet 
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C Anlegg i prosess Frist ferdigstilling 

1 Sandvolleyballbane, Skolten Juni 2020 

3 Turveg Kvingo/Bakken byggjesteg 1+2 Søkt på nytt. Utsett til juni 2021 

 
 
 
 

Framlegg til vedtak 
Kommunen vedtek følgjande handlingsplan for 2020: 
 

A Ordinære anlegg 

1 Rehabilitering friidrettsanlegget, Nordbygda 

2 Varmestove Stordalen 

3 Turveg Haugsvær- Matre 

4 Turveg Amundsbotn- Sandnes  barnehage 

5 Interkommunal fleirbrukshall 

6 Turveg Indre Haugsdal 

7 Rydda og merka samanhengande stigar i 
fjellområda mellom Andvik og Indre Haugsdal 

8 Rehabilitering utandørs skytebane, Fjon 
skyttarlag 

9 Lysløype/turveg på Sleire 

 

B Nærmiljøanlegg 

1 Turstigar på Bakken/Kvingo 

2 Dagsturhytte 

3 Ballbinge ved Skjelsundet 

4 Turløype ved Nordbygda idrettsanlegg 

5 Miniatyrskytebane Nordbygda 

6 Vidare utvikling av nærmiljøanlegg, Sandnes 
skule 

7 Orienteringskart ved skulane 
 

 

  

Formannskapet - 085/2019 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyre. 

 

 

FS - vedtak: 

Kommunen vedtek følgjande handlingsplan for 2020: 
 

A Ordinære anlegg 

1 Rehabilitering friidrettsanlegget, Nordbygda 

2 Varmestove Stordalen 

3 Turveg Haugsvær- Matre 

4 Turveg Amundsbotn- Sandnes  barnehage 
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5 Interkommunal fleirbrukshall 

6 Turveg Indre Haugsdal 

7 Rydda og merka samanhengande stigar i 
fjellområda mellom Andvik og Indre Haugsdal 

8 Rehabilitering utandørs skytebane, Fjon 
skyttarlag 

9 Lysløype/turveg på Sleire 

 

B Nærmiljøanlegg 

1 Turstigar på Bakken/Kvingo 

2 Dagsturhytte 

3 Ballbinge ved Skjelsundet 

4 Turløype ved Nordbygda idrettsanlegg 

5 Miniatyrskytebane Nordbygda 

6 Vidare utvikling av nærmiljøanlegg, Sandnes 
skule 

7 Orienteringskart ved skulane 
 

 

 

Kommunestyret - 078/2019 

 

KS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Torill Torsvik Størkersen (Ap) bad om at arbeidsgruppa - Rehabilitering friidrettsanlegget, 
Nordbygda - starta opp att arbeidet. 

Rådmannen la fram følgjande framlegg til tilleggspunkt: 

Det vert løyvd pengar til dagsturhytte i Masfjorden med total kostnad for kommunen:  kr 100 
000 + kr 67 500 grunnarbeid (dugnad) + årleg drift / tilsyn / vedlikehald. 

Framlegg til vedtak frå formannskapet med tilleggspunktet frå rådmannen vart samrøystes 
vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

Kommunen vedtek følgjande handlingsplan for 2020: 
 

A Ordinære anlegg 

1 Rehabilitering friidrettsanlegget, Nordbygda 

2 Varmestove Stordalen 

3 Turveg Haugsvær- Matre 

4 Turveg Amundsbotn- Sandnes  barnehage 

5 Interkommunal fleirbrukshall 

6 Turveg Indre Haugsdal 

7 Rydda og merka samanhengande stigar i 
fjellområda mellom Andvik og Indre Haugsdal 

8 Rehabilitering utandørs skytebane, Fjon 
skyttarlag 

9 Lysløype/turveg på Sleire 

 

B Nærmiljøanlegg 
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1 Turstigar på Bakken/Kvingo 

2 Dagsturhytte 

3 Ballbinge ved Skjelsundet 

4 Turløype ved Nordbygda idrettsanlegg 

5 Miniatyrskytebane Nordbygda 

6 Vidare utvikling av nærmiljøanlegg, Sandnes 
skule 

7 Orienteringskart ved skulane 

  
Det vert løyvd pengar til dagsturhytte i Masfjorden med total kostnad for kommunen:  kr 100 000 
+ kr 67 500 grunnarbeid (dugnad) + årleg drift / tilsyn / vedlikehald. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Svein Helge Hofslundsengen FA-S19, FE-232 
 

19/783 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

091/2019 
 

Formannskapet PS 11.11.2019 

079/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Kraftskatteutvalet NOU 2019:16 skattelegging av vasskraft - konsekvensar  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
NOU 2019:16 08.11.2019 
Møte om kraftskatteutvalgets innstilling 03.10.19 08.11.2019 
Samandrag kap. 2 NOU2019:16 08.11.2019 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Førebels kartlegging av konsekvensar av NOU 2019:16 vert drøfta i formannskapet 11.11.19, samt 
vegen vidare mot høyringsuttale – og politisk mobilisering i saka.   

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Regjeringa sette ned eit ekspertutval 22.juni 2018 for å vurdere skattlegging av vasskraftverk. 
Utvalet la fram si utgreiing i form av NOU 2019:16 den 30.september 2019.  

Høyring 

NOU 2019:16 framlagt 30.9.2019 er lagt ut på høyring med høyringsfrist 1.1.2020, men kor 
kommunane ikkje er definert som høyringspart.  

Uttale 

Legg opp til å gje høyringsuttale på NOU 2019:16 tett opp mot høyringsfrist, og tilrår såleis at 
mynde vert gitt til ordførar/rådmann, alternativt formannskapet i møte 2.des. 2019.  

Fakta 

NOU 2019:16 finn ein på https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/nou-2019-16/id2670343/  

Samandrag av NOUen (kapittel 2) ligg ved sakstilfanget  

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/nou-2019-16/id2670343/
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Vurdering 

Konsekvensar av tilrådinga frå fleirtalet i kraftskatteutvalet framlagt 30.9 inneber eit stort 
inntektstap for Masfjorden kommune – og basert på siste års avslutta rekneskap (2018), og med  
 
Føresetnadene jf. rapport og uttale frå utvalsleiar kring alternativ form for kompensering av 
kommunane (men ikkje del av rapporten)  

· Konsesjonskraft og konsesjonsavgift vert fjerna  
· Eigedomsskatt vert normalisert – tolka som at skattelegging av kraftverk går 

stort sett ut  
· Naturressursskatt frå 1,3 øre til 4,6 øre (samla for kommune/ 

fylkeskommune)   
 

                                                  
Brutto kraftinntekter i 2018 med 46,2 mill.kr – netto 44,8 mill.kr.   
m/kraftskatteutvalet basert på 2018 tal, brutto med 46,8 mill.kr., netto 11,9 mill.kr. og stort 
bortfall av noverande inntekter  
 
I makro så får kommunesektoren tilført same sum, men så lenge ein styrkar naturressursskatten 
som vert innarbeidd som del av inntektssystemet, vert sum i mikro kraftig redusert. Masfjorden 
har allereie trekk med noverande ordning, og auken i naturressursskatt vert fordelt til andre 
kommunar.  
    
KS og LVK har jobba med konsekvensane av NOU og tilrådingane frå denne, og tek det med her for 
å synleggjere omfordelingar av pengar frå distrikts/kraftkommunar til byar/storkommunar    

 
 
Anslag på tap av inntekter varierer litt (eigen vurdering, lvk, ks), og kor «normalisering av 
eigedomsskatten for kraftverk» er det usikre forhold, samt reelle konsekvensar og føringa kring 
evt. endring av naturressursskatten, og spriket inneber at ein sitter att med mellom 12 og 18 
mill.kr. jf. 2018 nivå om utvalet si tilråding vert gjennomført, mot netto i 2018 med 44,8 mill.kr., 
slik at inntektsbortfallet vert veldig stort – og vil true eksistensgrunnlaget for kommunen.  

Konklusjon 
Konsekvensane av utvalet sitt arbeid og innstilling til endring av skattlegging av vasskrafta, inneber 
enormt stort inntektstap for Masfjorden kommune og brot på føresetnader gitt i samband med 
konsesjonane og utbygging av vasskrafta i kommunen. Ein må difor gjere alt ein kan for å hindre at 
tilrådingane frå ekspertutvalet i NOU 2019:16 og vert realisert. Det vert arbeid vidare med saka 
med tanke på å gi høyringsuttale. Helst ynskjer ein at NOUen vert lagt vekk av regjeringa, 
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alternativt at innspel/løysing frå kommunane og kraftbransjen i fellesskap vert lagt til grunn. 

 

  

Formannskapet - 091/2019 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Det vart jobba fram følgjande framlegg til vedtak i møte: 

· Ordførar og rådmannen får fullmakt til å sende den endeleg uttalen frå Masfjorden 
kommune tett opptil høyringsfristen. 

Framlegg til vedtak jobba fram i møte vart samrøystes tilrådd til kommunestyre. 

 

 

FS - vedtak: 

Ordførar og rådmannen får fullmakt til å sende den endeleg uttalen frå Masfjorden kommune tett 
opptil høyringsfristen. 

 

 

Kommunestyret - 079/2019 

 

KS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

Ordførar og rådmannen får fullmakt til å sende den endeleg uttalen frå Masfjorden kommune 
tett opptil høyringsfristen. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Svein Viktor Ellingbø FA-N64 
 

19/803 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

080/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Fiber til heimar i Masfjorden - delprosjekt 2  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Driftsbudsjett 2019 tilrådast justert slik: 

Konto Ansvar Teneste Objekt Prosjekt Beløp (kr) 

13700 1400 3150 170  11 500 000 

19500 1400 3150  FBD020 -3 731 578 

16500 1200 3210   -5 500 000 

19400 1400 3150  FDR000 -2 268 422 
 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
I KS 038/2018 vedtok Masfjorden kommune å byggje ut fiber til heimar innanfor ei 
kostnadsramme på 11,5 mill. Etter gjennomført anbudsprosess i 2018 ble oppdraget tildelt Telenor 
Norge AS, med avtalt ferdigstilling i 2019. 

Prosjektet vert vedtatt finansiert med statleg tilskot og kommunale fondsmidlar. Gjennom NKOM 
(Nasjonal kommunikasjonsmyndighet) ble Masfjorden kommune tildelt 6,0 mill. i støtte, slik at det 
kommunale bidraget vert på 5,5 mill.       

Vurdering 

Delprosjekt 2 i fiberutbygginga er no ferdigstilt innanfor avtalt ramme med utbyggjar. Av dei 
statlege midla på 6,0 mill. har det vore brukt midlar i både 2017 og 2018 i førre delprosjekt, og 
kommunen sin balanse viser per dato 3,7 mill. i disponible fondsmidlar til fiberutbygging.  

Siste rapport om forventa omsetnad frå konsesjonskraft i 2019 viser meirinntekt knytt til området. 
Etter siste budsjettjustering (2.tertial i KS 059/2019) vert inntektsposten i budsjett 2019 auka med 
1,0 mill. til 6,4 mill. Siste prognose tilseier omsetnad på 11,9 mill., og inntektsposten tilrådast difor 
auka med ytterlegere 5,5 mill. 

Etter bruk av bundne driftsfond (3,7 mill.) og auka konsesjonskraftomsetnad (5,5 mill.) vert det 2,3 
mill. av fiberutbygginga som treng finansiering. Det tilrådast at resterande dekking vert finansiert 
ved bruk av disposisjonsfond. Dette beløpet tilsvarer rekneskapsmesseg mindreforbruk for 2018 
som vert i KS 019/2019 avsett til disposisjonsfond.         
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Kommunestyret - 080/2019 

 

KS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

Driftsbudsjett 2019 tilrådast justert slik: 

Konto Ansvar Teneste Objekt Prosjekt Beløp (kr) 

13700 1400 3150 170  11 500 000 

19500 1400 3150  FBD020 -3 731 578 

16500 1200 3210   -5 500 000 

19400 1400 3150  FDR000 -2 268 422 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Sveinung Toft FA-L12, FA-L21, PlanID-
126620030001, PlanID-
126620170002 
 

17/1158 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

086/2019 
 

Formannskapet PS 11.11.2019 

081/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

2. gangs framlegg til reguleringsplan for Bjørkeneset  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Fråsegn til endring av reguleringsplan for Bjørkeneset.pdf 27.08.201

9 
Fråsegn Vebjørn Haugsdal.pdf 27.08.201

9 
Samordna uttale med motsegn til reguleringsplan for Bjørkeneset i Masfjorden 
kommune.pdf 

27.08.201
9 

Samordna uttale med motsegn til reguleringsplan for Bjørkeneset i Masfjorden 
kommune.pdf 

27.08.201
9 

7102023_ADU_Folgebrev_Innsendelse_revisjon_23_1_2019 11.02.201
9 

Reguleringsplan_tegning_Kombinert_23_1_19 11.02.201
9 

ADU_FOERESEGN_PLANID_1266_2017002_Revisjon_etter_forstegangs_hoering_pr_2
3_1_2019 

11.02.201
9 

RevAA_Rev_pr_23_01_2019_pnr7102023_PLANSKILDRING_1266_2017002_020518 11.02.201
9 

Trekker motsegn - Revidert reguleringsplan - Masfjorden - Bjørkeneset - 6 naust og 
utlegging av bølgebryter   flytebrygge - detaljregulering 

23.10.201
9 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Reguleringsplan for Bjørkeneset vert i medhald av plan- og bygningslova sin § 12-12 godkjent. 

Det vert vist til reviderte plandokument dagsett  23.01.2019. 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn og fakta: 
 

Framlegg til endring av reguleringsplan for Bjørkeneset vart handsama i formanskapet sitt møte 
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den 29.08.2018, i sak 067/2018   og det vart då gjort følgjande vedtak: 

« Reguleringsplan for Bjørkeneset  med planid 1266 – 2017002 vert sendt ut til offentleg ettersyn i 
medhald av plan- og bygningslova sin § 12-10, og på vilkår om at plankartet ligg føre i godkjent 
sosistandard og at føresegn 0.3 vert endra til følgjande ordlyd: 

0.3 REKKJEFØLGJE FOR UTBYGGING, OG TAL BUSTAD 

 
Totalt 10 tomtar i områda kan ha føremål bustad, eller verta bruksendra til bustad. 7 tomtar i 
område BFF1-BFF2 og 3 stk i området BFF3 – BFF6. 
 
Før det kan gjevast løyve til fleire enn tre tomtar med bustadføremål i områda BFF3 – BFF6  må det 
byggjast busshaldeplass på begge sider av fylkesvegen og det må etablerast samanhengande 
fortau eller gang-/sykkelveg  til skulen på Sandnes.  
 
Før det kan gjevast  bruksløyve/ mellombels bruksløyve til nye bustader i områda BFF3 – BFF6 må 
leikearealet vera opparbeidd og ferdigstilt  i område  f_L . Plan for dette tiltaket må sendast inn til 
kommunen for godkjenning. 
 

Det vert vist til innsendt planmateriell dagsett 25.05.2018 og plankart av 02.05.2018. 

Nedunder er heile saksframlegget med saksopplysningar  frå sak 067/19 vist  i kursivtekst. Deretter 
vert høyringsmerknader referert og vurdert og prosessen vidare og tilrådde endringar skildra: 

 

« Saksopplysningar:  
Bakgrunn og fakta: 
Framlegg til reguleringsendring for bjørkeneset er sendt over til kommunen i e-post av 23.05.2018. 

Planskildring og illustrasjon vart ettersendt i epostar av  25.05.2018, samt revidert forskrift. Planen 
har fått plan id 12662017002, og skal erstatte tidlegare godkjent reguleringsplan for Bjørkeneset 
med plan id 12662003001. Nedunder er gjeldande plan vist til venstre og ny plan til høgre. 
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Planskildring: 

Totalt 10 tomtar i områda kan ha føremål bustad, eller verta bruksendra til bustad. 7 tomtar i 
område BFF1-BFF2 og 3 stk i området BFF3 – BFF6.  

Før det kan gjevast løyve til fleire tomtar med bustadføremål, skal det gjerast ei vurdering av 
trafikksituasjonen i området. Hovudvekt skal vera konsekvensar for dei mjuke trafikkantar; både 
initert i feltet og langs fylkesvegen.   

BFF1 og BFF 2 er område for bustader/hytter også i gjeldande plan. 

Følgjande utnytting og krav skal gjelda på tomter i desse to områda. 

· Maks BYA pr. tomt 30 %. 
· Saltak og med takvinkel mellom 22-39 grader. 
· Mønehøgd maks 9 meter, målt i forhold til ferdig planert terreng gjennom-snittnivå 

rundt bygning. 
· Byggegrense minimum 4 meter frå tomtegrense. 
· Kvar tomt skal minimum ha 2 parkeringsplassar. Kan kombinerast med  

garasje/carport.  
· Garasje/carport skal vere tilpassa bustadhuset i form, materialval og fargebruk, og 

kan førast opp i 1 etasje.  
· Det skal vera mogeleg å snu på eigen tomt. 

1.2.3 Bruksendring til bustadføremål  

Krav ovanfor gjeld ved søknad om bruksendring frå hytte til bustadføremål. 

BFF3 – BFF6 gjeld område som tidlegare berre var regulert til hytteføremål. 

Følgjande utnytting og krav skal gjelda for desse fire områda: 

· Saltak og med takvinkel mellom 22-34 grader. 
· Tillat BYA  

1. Som fritidsbustad - 200 m2  
2. Som bustad maks BYA 30% 

Terrasse maks 30 m2. Minimum 20 m2 terrasse skal vera del av BYA.  

· Gesimshøgde hovuddel maks 3 meter, målt i forhold til ferdig planert terreng 
gjennomsnittsnivå rundt bygning. 

1. Gesimshøgde for ark med saltak maks mønehøgd hovuddel. 
2. Gesimshøgde for ark med takoppløft maks 2/3 av mønehøgd 

hovuddel. 
· Byggegrense 4 meter frå tomtegrense. 
· Vert det etablert vegtilkomst til tomten, er det krav om 2 parkeringsplassar. Kan 

kombinerast med  garasje/carport.  
· Bustadtomtar skal ha vegtilkomst. 
· Garasje/carport skal vere tilpassa huset/hytta i form, materialval og fargebruk, og 

kan førast opp i 1 etasje. 
· Det skal vera mogeleg å snu på eigen tomt. 

1.3.2 Eksisterande tomtar med oppført hus/hytte  
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 Ved nye tiltak: 

· Har tomten vegtilkomst, er det krav om etablering av parkeringsplassar på eigen tomt. 

1.3.3 Bruksendring 

Eksisterande fritidsbustadar kan søkja om bruksendring til bustadføremål, og då gjeld krava 
ovanfor. 

Det er sett følgjande rekkjefølgjekrav om det vert meir enn 10 bustader til saman i planområdet. 

Framlegget inneheld ei løysing der det primært er BFF 1 og 2 som kan bruksendra til bustad ( same 
områda som idag), og for resten av planområdett er det gjeve opning for at 3 stk hytter kan 
bruksendre til bustad. Det vert vist til punkt 0.3 i føresegnene der det står: 

Totalt 10 tomtar i områda kan ha føremål bustad, eller verta bruksendra til bustad. 7 tomtar i 
område BFF1-BFF2 og 3 stk i området BFF3 – BFF6. 
 
«0.3 REKKJEFØLGJE FOR UTBYGGING, OG TAL BUSTAD 
Før det kan gjevast løyve til fleire tomtar med bustadføremål, skal det gjerast ei vurdering av 
trafikksituasjonen i området. Hovudvekt skal vera konsekvensar for dei mjuke trafikkantar; 
både intert i feltet og langs fylkesvegen.» 

Området er delt opp i  4 naustområder N1, N2,N3 og N4. 

I naustområdet N1 kan det førast opp 17 naust.  

· Nausta kan oppførast med BYA 32 m2  
· Nausta kan oppførast i grupper med 1,5 meter mellom gruppene 

I naustområdet N2 kan det førast opp 13 naust.  

· 5 nausta kan oppførast med BYA 45 m2  
· 8 naust kan oppførast med BYA 32 m2 

I naustområdet N3 kan det førast opp 6 naust.  

· Nausta kan oppførast med BRA 40 m2  
· Nausta kan oppførast i 3 grupper med 1,5 meter mellom gruppene 

I naustområdet N4 kan det førast opp 1 naust.  

· Naustet kan oppførast med BRA 40 m2.  

Vidare er det mellom anna  sett krav om at nausta ikkje skal vera høgare enn maksimum 5 meter 
målt frå topp ferdig gulv, maks 6 % dagslysflate i høve BRA, krav om takvinkel og at planert høgde 
skal vera på minimum 2,4 meter over havnivået. 

I småbåtanlegget vert det opna for 1 flytebryggje på maksimum 18 meter i lengde i kvart av 
områda BBS1 og BBS2. 

Innanfor området BSB kan det leggjast ut småbåtanlegg i sjø. Utbygginga kan skje gradvis alt 
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etter behovet for båtplassar. 

Vurdering 

Den reviderte reguleringsplanen som no ligg føre handlar etter rådmannen om to hovudelement: 

1. om det skal kunna byggjast fleire naust  innanfor det regulerte området, 6 nye naust i 
område N3 og eitt nytt naust i N4. (Område N1 vert tal naust auka frå 15 til 17 naust og i  
område N2 vert tal naust auka frå 12 til 13 naust.) 

2. om det skal opnast for at inntil 3 nye bustader kan koma i områda BFF3 – BFF6, der det 
tidlegare berre var regulert til hytteføremål. 

For å ivareta føremålet med fleire bustader,  er det sikra vegar til alle tomtene, samt at det kan 
byggjast garasjar og sett krav til sikt i avkøyrsla til/frå fylkesvegen, samt at det er sett av areal til ei 
busstopp på sørsida av fylkesvegen 

Dei andre punkta i planendringane er meir ei presisering og opprydding av eksisterande 
reguleringsplan etter rådmannen si vurdering.  

I drøftinga om det skal opnast for 2 nye naustområde med 7 nye naust i planområdet er det etter 
rådmannen si vurdering omsynet til strandsoneverdiane som er det viktige.  Rådmannen er samd 
med planleggjar at nausta kan leggjast fint i terrenget, og at dei vil inngå i eit større 
samanhengande naustmiljø. Det vert og vektlagt at føresegnene til desse to områda er i samsvar 
med gjeldande kommuneplan frå 2012. Etter rådmannen si vurdering vil ikkje dei to nye 
naustområda medføra særlege konsekvensar for friluftsliv, naturkvalitetar, naturmangfald eller 
andre miljøverdiar eller ålmenne interesser.   Ut frå ei totalvurdering kan difor rådmannen tilrå at 
desse to naustområda kjem inn i den reviderte planen. 

Når det gjeld å opne for inntil tre nye bustader i dei fire hytteområda er rådmannen meir usikker på 
om dette er eit godt plangrep. På den eine sida er tomtene relativt store og med kvalitetskrava 
gjeve i føresegnene vil tomtene kvar for seg få tilstrekkeleg kvalitet for å kunne verta 
bustadtomter. Det som er mest utfordrande er prinsippet med blanda føremål (hytter og bustader), 
og om dette er føremålsteneleg for lokalsamfunnet og for  dei som har eigedomar i planområdet.  
Ut frå ei totalvurdering meiner rådmannen at talet inntil tre bustader til saman i desse fire 
hytteområda kan akseptera om rekkjefølgjekravet gjeve i føresegna sitt punkt  03 vert styrka og 
presisert med omsyn å ivareta trafikktryggleiken for mjuke trafikkantar og at opparbeiding av 
leikeområde for barn vert ivareteke på ein god måte . Ein føreslår difor følgjande endra tekst i 
føresegnene sitt punkt 0.3.: 

0.3 REKKJEFØLGJE FOR UTBYGGING, OG TAL BUSTAD 
 
Totalt 10 tomtar i områda kan ha føremål bustad, eller verta bruksendra til bustad. 7 tomtar i 
område BFF1-BFF2 og 3 stk i området BFF3 – BFF6. 
 
Før det kan gjevast løyve til fleire enn tre tomtar med bustadføremål i områda BFF3 – BFF6  må det 
byggjast busshaldeplass på begge sider av fylkesvegen og det må etablerast samanhengande 
fortau eller gang-/sykkelveg  til skulen på Sandnes.  
 
Før det kan gjevast  bruksløyve/ mellombels bruksløyve til nye bustader i områda BFF3 – BFF6 må 
leikearealet vera opparbeidd og ferdigstilt  i område  f_L . Plan for dette tiltaket må sendast inn til 
kommunen for godkjenning. 
 

For å tilfredstilla det nasjonale kartkravet gjeve i § 2-1 i plan- og bygningslova må kommunen få 
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oversendt reguleringsplankartet i godkjent sosistandard før planen vert lagt ut til offentleg 
ettersyn. 

Dette vert teke inn som eit vilkår for offentleg ettersyn. 

Når det gjeld dei andre endringane som er føreslått i reguleringsplanen har rådmannen ikkje 
vesentlege merknader, og rår til at planen i medhald av plan- og bygningslova sin § 12-10 vert 
sendt ut til offentleg ettersyn. Så snart planen har vore på høyring vil plansaka kome opp til ny 2. 
gangs handsaming i formannskapet, for deretter å gå til kommunestyret til slutthandsaming. 

Konklusjon 
Rådmannen vil tilrå at ny  reguleringsplan for Bjørkeneset  vert sendt ut til offentleg ettersyn i 
medhald av plan- og bygningslova sin § 12-10 på vilkår om at plankartet ligg føre i godkjent 
sosistandard og at føresegn 0.3 vert endra til følgjande ordlyd: 

0.3 REKKJEFØLGJE FOR UTBYGGING, OG TAL BUSTAD 

 
Totalt 10 tomtar i områda kan ha føremål bustad, eller verta bruksendra til bustad. 7 tomtar i 
område BFF1-BFF2 og 3 stk i området BFF3 – BFF6. 
 
Før det kan gjevast løyve til fleire enn tre tomtar med bustadføremål i områda BFF3 – BFF6  må det 
byggjast busshaldeplass på begge sider av fylkesvegen og det må etablerast samanhengande 
fortau eller gang-/sykkelveg  til skulen på Sandnes.  
 
Før det kan gjevast  bruksløyve/ mellombels bruksløyve til nye bustader i områda BFF3 – BFF6 må 
leikearealet vera opparbeidd og ferdigstilt  i  
område  f_L . Plan for dette tiltaket må sendast inn til kommunen for godkjenning.» 
 

Høyring 

Reguleringsplanen var til offentleg ettersyn i perioden 17.09.2018 til 02.11.2018. I 
høyringsperioden kom det inn følgjande merknader som nedunder er kort referert, og som 
deretter vert vurdert av rådmannen fortløpande (vist i kursivtekst). 

1. Brev frå Mattilsynet dagsett 20. september 2018, som skriv at dei ikkje har merknad til 
planendringa. 

Rådmannen tek merknaden til orientering. 

2. Brev frå Fiskeridirektoratet dagsett 08. oktober 2018, som skriv at det er positivt at det 
blir lagt til rette for aktiv bruk av sjø som fritids- og rekreasjonsområde slik at fleire kan 
nytte seg av naturressursane, og elles ikkje har merknad til planendringa. 

Rådmannen tek merknaden til orientering. 

3. Brev frå NVE dagsett 14. oktober 2019, som skriv at dei fremjar motsegn mot 
reguleringsplanen på grunn av at potensiell skredfare mot planlagd byggjeområde ikkje 
er tilstrekkeleg utgreidd. Dersom kommunen syter for å få utgreidd farane og 
innarbeider konklusjonane i planen, vil grunnlaget for motsegna fella bort. 

Rådmannen vil vise til brev frå Fylkesmannen i Hordaland nedunder i merknad 7, der 
dette vert vurdert og drøfta samla. 
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4. Brev frå Kystverket Vest dagsett 10.oktober 2018, som ber om ein mindre retting i 
føresegn punkt 1.1.2. 

Rådmannen tilrår at føresegna vert retta opp i samsvar med merknaden. 

 

5. Brev frå Statens Vegvesen dagsett 17.oktober 2018, som ber om at reguleringsplanen 
vert justert med omsyn på å forbetre kryssløysinga frå hovudavkøyringa frå fylkesveg 
570, og at eit enkeltavkøyring til gnr. 32 bnr. 18 får regulert betre svingradius og betre 
siktsone, og at dette skal inn som rekkjefølgjekrav i planen.  Vidare vert behovet for god 
trafikktryggleik mellom feltet og skuleområdet poengtert, og framtidig behov for 
busshaldeplassar i området. 

Rådmannen meiner at planen i stor grad har fanga opp innhaldet i merknaden til 
Statens Vegvesen. 

6. Brev frå Lennart Sæle dagsett 25.oktober 2019, som skriv at det ikkje er regulert inn 
avkøyring til hans eigedom gnr. 32 bnr. 51, og ber om at dette vert vist på plankartet. 

Rådmannen vil vise til at det er vist felles avkøyringsveg til denne og naboeigedomen 
gnr. 32 bnr. 52, og at dette difor er tilfredstillande. 

7. Brev frå Fylkesmannen i Hordaland dagsett 02.november 2019, som tek opp det som 
NVE skriv om manglande skredkartlegging og behov for fagleg kompetanse, og difor 
fremjar fylkesmannen på vegne av NVE motsegn på dette.  Vidare meiner fylkesmannen 
at planskildringa og ROS- vurderinga har vesentlege manglar og fremjar motsegn på 
dette. Når det gjeld bruken av strandsona meiner fylkesmannen at naustområda N3 og 
N4 bør gå ut, og fremjar motsegn mot desse to områda. Fylkesmannen har i tillegg 
merknader som går på krav til bustader og korleis dei kombinerte områda skal verta vist 
på plankartet, og ber om at akvakulturområdet vert vurdert å ta ut, sidan det ligg nært 
opp til hytter/ bustader. 

Rådmannen har forståing for synspunkta til Fylkesmannen på fleire punkt, og på 
bakgrunn av dette har ein hatt fleire møter med representantar frå hyttelaget og med  
planleggjar. På bakgrunn av dette er planen vorte justert og endra på fleire punkt, 
mellom anna er akvakulturområdet teke ut av planen, og det same har skjedd med  
naustområda N3 og N4. I tillegg er det er lagt ut friluftsføremål i strandsona nedanfor 
byggjeområdet i BFF/ BFS-1, og byggjegrensene er vorte trekt tilbake og redusert. Det 
er og gjort ein fagleg jobb med å få utgreidd/ kartlagt og klarlagt det som gjeld 
potensiell skredfare mot planlagde byggjeområde, jf. NVE sine krav, og konklusjonane 
frå dette arbeidet er innarbeidd i den reviderte og endra planen som no ligg føre 
dagsett 23.01.2019. 

8. Brev frå Synne Kristin Søvde Holmaas dagett 02.november .2018, som skriv at ho ser 
positivt at området vert omregulert til kombinert bustad og hytter, slik at ein kan busetja 
seg i Masfjorden, og at det er flott med planar som gjer det enklare å koma til sjøen og få 
seg naust. 

Rådmannen tek merknaden til orientering. 

9. Brev frå Vebjørn Haugsdal dagett 31. oktober 2018, som skriv at han ser positivt at 
området vert omregulert, og at det vil vera ein gevinst for lokalsamfunnet at de vert 
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fleire naust og småbåthamn i området. 

Rådmannen tek merknaden til orientering. 

10. Brev frå Hordaland fylkeskommune dagsett 05. november 2018, som skriv at dei ikkje 
kan sjå at regulerigsendinga vil få innverknad på kulturminne, og at det er viktig å ivaret 
trafikktryggleiken og få på plass busshaldeplassar på sikt. Vidare rår dei til at det ikkje 
vert opna for fleire austområde i planen. 

Rådmannen tek merknaden til orientering. 

På bakgrunn av alle merknadane sende Masfjorden kommune den 09.11.2018 brev til planleggjar, 
for å få hans kommentarer/ vurderingar, dette for å sikre ei forsvarleg handsaming vidare, jf. plan- 
og bygningslova og forvaltningslova sine krav. 

Planleggjar (Atle Utkilen) har i brev av 28. januar 2019 (journalført den 11.02.2019) kome med 
tilbakemelding på merknadane, dette brevet er vedlagd saka. Saman med brevet er det sendt over 
reviderte plandokument ( planskildring, plankart og føresegner, illustrasjonar som alle er dagsett 
23.01.2019). 

Dei viktigaste endringane som vert føreslått frå planleggjar/ hyttelaget er å ta ut dei to 
naustområda N3 og N4, samt akvakulturområdet. I tillegg er det  lagt ut friluftsføremål i 
strandsona nedanfor byggjeområdet i BFF/ BFS-1, og byggjegrensene her er vorte trekt tilbake og 
redusert. Det er og gjort ein fagleg jobb med å få utgreidd/ kartlagt og klarlagt det som gjeld 
potensiell skredfare mot planlagde byggjeområde, jf. NVE sine krav, og konklusjonane frå dette 
arbeidet er innarbeidd i dei reviderte plandokumenta. På bakgrunn av dette arbeidet har 
kommunen i 2019 vore i dialog med NVE og med Fylkesmannen i Vestland, som har medført at 
NVE i brev av 10.09.2019 tilrådde til Fylkesmannen at deira motsegn kunne trekkast. I brev av 
22.10.2019 trakk Fylkesmannen i Vestland motsegnene, med tilvisning til dei reviderte 
plandokumenta og brevet frå NVE. 

Vurdering 

Rådmannen vil vise til at dei endringane som er gjort med plandokumenta i stor grad er kome etter 
råd og krav frå Statens Vegvesen, NVE og Fylkesmannen i Vestland. Endringane som er gjort etter 
at dokumenta var på høyring, har skjedd i dialog med styret i hyttelaget og planleggjar Atle 
Utkilen. Vidare meiner rådmannen at planendringane ikkje er av ein slik karakter at det er grunn til 
å senda planen ut til ny offentleg ettersyn. Dei største endringane er gjort i strandsona , og det er 
endringar som i stor grad var påreknelege, jf. arbeidet med kommuneplanen sin arealdel og andre 
reguleringsplanar i strandsona i Masfjorden. Med tilvisning til dei reviderte plandokument dagsett  
23.01.2019, og fordi motsegnene er trekt, kan difor reguleringsplanen endeleg slutthandsamast i 
kommunestyret. 

Konklusjon 
Rådmannen rår til reguleringsplanen for Bjørkeneset vert godkjent i medhald av plan- og 
bygningslova. 

 

  

Formannskapet - 086/2019 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta. 
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Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyre. 

 

 

FS - vedtak: 

Reguleringsplan for Bjørkeneset vert i medhald av plan- og bygningslova sin § 12-12 godkjent. 

Det vert vist til reviderte plandokument dagsett  23.01.2019. 

 

 

Kommunestyret - 081/2019 

 

KS - behandling: 

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 
 

 

KS - vedtak: 

Reguleringsplan for Bjørkeneset vert i medhald av plan- og bygningslova sin § 12-12 godkjent. 

Det vert vist til reviderte plandokument dagsett  23.01.2019. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Sveinung Toft FA-L12 
 

14/663 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

087/2019 
 

Formannskapet PS 11.11.2019 

082/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

2. gangs framlegg til reguleringsplan for Nordkvingo småbåthamn  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Revidert framlegg til reguleringsplan for Nordkvingo småbåthamn i 
Masfjorden kommune 

22.08.2019 

Reguleringsbest 01.09.2018_Rev 31.07.2019 22.08.2019 
T_illustrajonsplan_14082019-A3 22.08.2019 
T_reguleringplan_14.08.2019-A2-L 22.08.2019 
Notat til revidert plan 22.08.2019 
Trekker motsegn - Revidert framlegg - trekking av motsegn - Masfjorden - 
37/8 m fl - Nordkvingo småbåthamn - detaljregulering - ref 14/7690 FMVL 

29.10.2019 

Samordna uttale med motsegn - Offentlig ettersyn - Masfjorden - 37/8 m fl - 
Nordkvingo småbåthamn - detaljregulering 

27.05.2019 

Samordna uttale med motsegn - Offentlig ettersyn - Masfjorden - 378 m fl - 
Nordkvingo småbåthamn - detaljregulering - ref 147690 FMVL 

27.05.2019 

Uttale - 1. gangs framlegg til reguleringsplan for Nordkvingo småbåthamn - 
offentleg ettersyn 

21.03.2019 

NVE si generelle tilbakemelding - Offentleg ettersyn - Detaljreguleringsplan for 
Nordkvingo småbåthamn - GBnr 37/8 mfl - Masfjorden kommune 

12.04.2019 

Fråsegn til 1. gangs framlegg til reguleringsplan for Nordkvingo småbåthamn - 
offentleg ettersyn 

24.04.2019 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Reguleringsplan for Norkvingo småbåthamn vert i medhald av plan- og bygningslova sin § 12-12 
godkjent. 

Det vert vist til reviderte plandokument med revidert plankart dagsett 14.08.2019 og 
illustrasjonsplan  dagsett 14.08.2019, samt reviderte føresegner dagsett 31.07.2019. 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Formannskapet i Masfjorden kommune gjorde i møte den 11.02.2019, i f. sak 012/2019, vedtak 
om å leggje framlegg til  reguleringsplan for Nordkvingo småbåthamn  ut til offentleg ettersyn i 
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medhald av plan- og bygningslova § 12-10.  

Planforslaget la opp til 5 nye naust, båthus, sanitærbygg, badevik, småbåtanlegg med tilhøyrande 
infrastruktur og anlegg i sjø med inntil 26 båtplassar. Tilkomst vil skje frå Kvingebakkevegen. Det 
vert vist til planskildringa for fleire detaljar. Reguleringsplanen har fått planid 1266 – 20140001. 
Reguleringsplanen låg ute til offentleg ettersyn frå 13. mars 2019 til 24. april 2019. Plankart, 
reguleringsføresegner, planskildring  dagsett 01.09.2018 vart sendt ut til berørte partar, naboar 
m.fl., saman med sjølve saksframlegget frå  formannskapet sitt møte.  

Høyring 

Bakgrunn og fakta: 
I høyringsperioden kom det inn følgjande merknader som nedunder er kort referert, og som 
deretter vert vurdert av rådmannen fortløpande (vist i kursivtekst). 

1. Brev frå Fiskarlaget Vest dagsett 18. juni 2019, som skriv at dei ikkje har merknad til 
planendringa under føresetnad av at den ikkje kjem til hinder for fortsatt bruk av 
fiskeområdet i nærleiken. 

Rådmannen tek merknaden til orientering. 

2. Brev frå Fiskeridirektoratet dagsett 10. mai 2019, som skriv at det er  registrert 
låssettingsplasser i Nordkvingevågen og Havforskningsinstituttet har registrert gytefelt 
torsk i denne delen av Austefjorden. Vidare ser dei at dei ikkje har nyare data om bruk av 
sjøområde til låssetting, men på bakgrunn av det dei veit ser dei ikkje at regulering vil 
medføre noko stort konfliktpotensial med atterhald for tiltak i sjø som utfylling av 
massar og sprenging vert utført i tidsrom det ikkje står fisk låssatt i nærområdet.  

Det vert til slutt peika på at torsken har si gytetid mellom februar og ut april og 
primært ber Fiskeridirektoratet om at eventuell tiltak i sjøområde som t.d. utfylling av 
massar vert utført med varsemd og gjerne ved bruk av siltgardin for å redusere 
spreiing av blakka sjøvatn, og ber og om at eventuell sprenging i sjø vert utført med 
største varsemd, utanfor torsken si gytetid. 

Rådmannen tek merknaden til orientering. 

3. Brev frå NVE dagsett 09.april 2019, som skriv om kommunen sitt ansvar knytt til 
naturfare, og elles ikkje har merknad til planen. 

Rådmannen tek merknaden til orientering. 

4. Brev frå Statens Vegvesen dagsett  19. mars 2019 som skriv at Statens vegvesen har i 
utgangspunktet ikkje hatt merknadar når det gjeld sjølve reguleringsområdet. Tilkomst til 
planområdet finn stad via kommunal veg. Her er det Masfjorden kommune som skal sjå 
til at  ferdsel finn stad på ein tilfredstillande måte og at trafikktryggleiken er like eins. 

Tiltak etter reguleringsplanen vil medføre auka trafikk i kryssområdet på fylkesvegen 
enn i 

dag, i periodar. Krysset er i dag eit utfordrande punkt på Fv 570. Krysset er regulert med 
framtidig løysing i reguleringsplan for Einestrand – NordKvingo. I denne samanheng er 
Statens vegvesen oppteken av at ein utfører tiltak som ivaretek trafikktryggleiken i 
krysset,spesielt når det gjeld frisiktlinjer. Vi krev difor at det må inn i føresegnene i planen eit 
krav om at før ein kan starte opp arbeid etter planen skal det ligge føre  godkjent 
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trafikksikringsplan for krysset med fokus på sikt, samt gjennomføring av desse tiltaka. 

Trafikksikringsplan og ferdigstilling av tiltak skal godkjennast av Statens vegvesen. 

Rådmannen meiner at planen i stor grad har fanga opp innhaldet i merknaden til 
Statens Vegvesen. 

5. Brev frå Hordaland fylkeskommune dagsett 23. april  2019, som skriv  at dei har vurdert 
saka som regional styresmakt innan kulturminnevern, og at dei i dag ikkje har kjennskap til 
automatisk freda kulturminne eller andre verneverdige kulturminne i planområdet. I 
samband med oppstart av planarbeid på Nordkvingo varsla Hordaland fylkeskommune 
arkeologisk registrering. Registreringa vart utført 31.05.2016 og det vart ikkje registrert 
automatisk freda kulturminne eller andre vereverdige kulturminne innafor planområdet. Vi 
har difor ingen avgjerande merknader i saka, utover at ein under opparbeiding av feltet 
søkjer å unngå inngrep i/skade på eventuelle kulturlandskapstrekk som eldre steingardar, 
eldre vegar/stiar, bakkemurar, tufter m.m.  

Som vegeigar er fylkeskommunen oppteken av eit trygge tilhøve på vegnettet, og dei viser til 
uttalen frå Statens vegvesen når det gjeld utfordringar knytt til krysset mellom fv 570 og 
kommunal veg.  

 
Hordaland fylkeskommune skriv i sin konklusjon at dei har merknader til planforslaget når 
det gjeld estetikk, strandsone og friluftsliv, naturmangfald, overvatn og klima, kulturminne 
og kulturmiljø, samt samferdsel.  

Rådmannen tek merknaden til orientering, og viser elles til drøftingane knytt til Statens 
Vegvesen sin merknad og til Fylkesmannen sin merknad 

6. Brev frå Fylkesmannen i Hordaland dagsett 26.05. 2019, som skriv at Fylkesmannen har 
vurdert planen ut frå eige sektoransvar for medverknad i den kommunale planlegginga, 
og at planforslaget er på fleire punkt ikkje i samsvar med kommuneplanen, og at det 
kjem i konflikt med statlege interesser som strandsoneinteresser og landbruksinteresser. 
Planskildringa har etter fylkesmannen si vurdering store manglar kva gjeld å vurdere 
verknaden av planen, og spesielt når det gjeld vurdering av planen sin verknad på særleg 
strandsone og landbruk, samt planen sine koplingar til rammer og retningsliner som 
gjeld for området.  

Vidare peikar Fylkesmannen på at det i dag er eit naust godt plassert i terrenget i 
området BUN 2 i forslag til reguleringsplan og i N_06 i kommuneplanen som opnar for 
to nye naust. Fylkesmannen si vurdering er at området i stor grad er ubygd, med gode 
strandsonekvaliteter. I BUN 2 meiner Fylkesmannen at det ikkje bør opnast for fleire 
naust enn det som ligg der.  

Vidare vert det vist til at vegtilkomsten skal gå over dyrka mark og fint kulturlandskap i 
LNF-formål og i 100-metersbeltet. Det er etter etaten sine vurderingar eit unødig stort 
inngrep for tilkomst til nokre få naust. Kommunen bør etter Fylkesmannen si vurdering 
difor ta ut BUN2 og vegtilkomst.  

Fylkesmannen meiner også at føresegna til nothuset i BAS1 må strammast inn, og at 
nothuset har ein verdi for strandsona og kystkulturen. Dei meiner i utgangspunktet at 
dette bør vedlikehaldast i staden for å rive det, for å byggje nytt. Om det skal vere 
aktuelt å rive nothuset og sette det opp på nytt, må det vere klare føresegner om at 
den skal byggast opp i same stil og utan nye terrenginngrep.  
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Dei formåla som ikkje er i samsvar med arealdelen av kommuneplanen ligg i all hovudsak 
på dyrka mark (overflatedyrka og litt innmarksbeite). Planen vil føre til omdisponering av 
dyrka mark. Dette vert ikkje vurdert i planskildringa. Fylkesmannen er kritisk til 
nedbygging av dyrka mark som ikkje er i samsvar med overordna plan.  

I brevet vert det vist til dialogmøtet som var med kommunen den 12.04.2019, og dette 
vert kort referert med konklusjonen til Fylkesmannen til slutt: 

«Naustområde BUN2 med tilkomstveg  

Saka vart diskutert. Nausta med kaifront vill vere privatiserande og negativt for 
landskapet. Tilkomstvegen ville vere negativ for både landbruk og kulturlandskap. Det 
meste er ikkje i samsvar med kommuneplanen og mangelfullt vurdert i planskildringa. 
Fylkesmannen finn å måtte fremje motsegn mot BUN2 og tilkomstveg.  

 
Parkering (f_SPA1), båthus (BAS2), sanitæranlegg (BAS3), gardsplass (f_BGP) og f_ SVG7  

Områda på overflatedyrka mark med LNF-formål vart så diskutert. Kommunen meinte 
den dyrka marka var av dårleg kvalitet og at det var naudsynt med parkeringsplass og 
båthuset der. Båthuset skulle vere eit fellesanlegg. Fylkesmannen er ikkje samd i at ein 
kan sei at den dyrka marka er av dårleg kvalitet. Fylkesmannen meinte det vil vere 
tilstrekkeleg med parkering f_SPA2 ,eller utvide den om det ikkje fører til for store 
terrenginngrep. Om det er mogleg kan ein plassere parkering nærmare hovudvegen på 
areal som ikkje er klassifisert som dyrka mark. Vi forstod det slik at BAS 1 også er tenkt 
som fellesanlegg. Fylkesmannen meinte at det er, etter dialogen med kommunen at det 
bør halde med eit stort fellesnaust (BAS1) på området. Vi kan heller ikkje sjå at det skal 
vere naudsynt med to etasjar på BAS2.  

 
Fylkesmannen finn å måtte fremje motsegn mot parkering (f_SPA1), båthus (BSA2), 
F_BAS 3 og f_SVG7. F_BAS3 som skal vere sanitærbygg bør kunne flyttast til ein betre 
plassering.  

 
Nothus, BAS1  

Det vart diskutert om ein kan rive og byggje oppatt nothuset på BAS1. Nothuset er større 
enn det ein i dag ville meine er greitt som eit type naust heilt i strandkanten. I 
utgangspunktet meiner Fylkesmannen at sjølv om det står eit stort bygg her i dag, vil ikkje 
det sei at det er kurant å rive det og byggje opp eit nytt bygg med same storleik og med 
ein annan funksjon. Eit nybygg krev til dømes ofte større terrenginngrep og vil få eit anna 
uttrykk. Fylkesmannen si vurdering er at om ein ynskjer å ha eit stort nothus bør ein 
primært vedlikehalde det. Om ein skal rive det må ein ha føresegn om at ein må byggje 
opp nothuset utan nye terrenginngrep og i same stil som det som ligg der i dag.  

 
Planskildringa  

Dei manglande vurderingane i planskildringa vart diskutert. Fylkesmannen meiner 
planskildringa ikkje er god nok. Særleg når det gjeld vurdering av planens verknad på 
strandsone og landbruk. Om kommunen tar ut områda som Fylkesmannen har motsegn 
til, vil planskildringa krevje mindre vurderingar enn elles. Vi rår uansett kommunen til å 
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arbeide vidare med planskildringa.  

 
Konklusjon  

Dialogen med kommunen førte ikkje heilt fram og Fylkesmannen fann difor å måtte 
fremje motsegn til følgjande: BUN2 med tilkomstveg, parkering (f_SPA1), båthus (BAS2), 
sanitæranlegg (BAS3), f_ SVG7 og føresegn til BAS1.» 

 

Rådmannen rår til at planen vert endra slik Fylkesmannen krev i konklusjonen ovenfor. Dette 
for å få reguleringsplanen eigengodkjent utan for mange ekstra prosessar og ekstra tidsbruk.  
 
Nye opplysningar etter høyringa: 
På bakgrunn av motsegna frå Fylkesmannen vart det teke kontakt med planfremjar, og etter 
avtale med han vart det sendt inn reviderte plandokument i brev til kommunen dagsett 
19.08.2019. Her vert endringane drøfta i notat av 31. juli 2019, og dei reviderte 
plandokumenta er i stor grad endra slik fylkesmannen krev. Masfjorden kommune sendte 
over dei reviderte plandokumenta til fylkesmannen i brev dagsett 22.08.2019. Her skreiv me 
følgjande: 
 
«Det vert vist til dykkar brev dagsett 26.05.2019, med referanse 2019/6615, der dykkar 
konklusjon var å oppretthalde motsegna knytt til planframlegget. Masfjorden kommune har 
vurdert motsegna dykkar og sender med dette over revidert plankart og illustrasjonsplan 
begge  dagsett 14.08.2019, samt reviderte føresegner dagsett 31.07.2019, og notat frå 
utbyggjar av 31.07.2019. Med bakgrunn i ovannemde reviderte planmateriell ber me om at 
de trekkjer dykkar motsegn gjeve i dykkar brev av 26.05.2019.» 
På bakgrunn av dei reviderte plandokumenta sende Fylkesmannen i Vestland brev til 
kommunen dagsett 28.10.2019, med melding om at dei trakk tidlegare motsegn gjeve til 
reguleringsplanen. 
 

 
 
 
 

 

Vurdering 

Rådmannen vil vise til at dei endringane som er gjort med plandokumenta i stor grad er kome etter 
råd og krav frå Fylkesmannen i Vestland. Endringane som er gjort etter at dokumenta var på 
høyring, har skjedd i dialog med planfremjar Bjørn Rune Kvinge. Vidare meiner rådmannen at 
planendringane ikkje er av ein slik karakter at det er grunn til å senda planen ut til ny offentleg 
ettersyn. Dei største endringane er gjort i strandsona , og det er endringar som i stor grad var 
påreknelege, jf. arbeidet med kommuneplanen sin arealdel og andre reguleringsplanar i 
strandsona i Masfjorden. Når det gjeld merknaden frå Statens Vegvesen er kommunen samd med 
planfremjar om at kravet kan reknast som urealistisk i høve til mengde trafikk plangjennomføringa  
vil medføra, og i tillegg vil ein vise til at endringane i planen med mellom anna å ta vekk to 
naustområde og  vil gje redusert trafikk. Med tilvisning til det reviderte plandokumenta og fordi 
motsegnene er trekt, kan difor reguleringsplanen endeleg slutthandsamast i kommunestyret. 

Konklusjon 
Rådmannen rår til reguleringsplanen for Nordkvingo småbåthamn vert godkjent i medhald av plan- 
og bygningslova sin § 12-12. 
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Formannskapet - 087/2019 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyre. 

 

 

FS - vedtak: 

Reguleringsplan for Norkvingo småbåthamn vert i medhald av plan- og bygningslova sin § 12-12 
godkjent. 

Det vert vist til reviderte plandokument med revidert plankart dagsett 14.08.2019 og 
illustrasjonsplan  dagsett 14.08.2019, samt reviderte føresegner dagsett 31.07.2019. 

 

 

Kommunestyret - 082/2019 

 

KS - behandling: 

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 
 

 

KS - vedtak: 

Reguleringsplan for Norkvingo småbåthamn vert i medhald av plan- og bygningslova sin § 12-12 
godkjent. 

Det vert vist til reviderte plandokument med revidert plankart dagsett 14.08.2019 og 
illustrasjonsplan  dagsett 14.08.2019, samt reviderte føresegner dagsett 31.07.2019. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Roald Kvingedal  
 

19/765 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

092/2019 
 

Formannskapet PS 11.11.2019 

083/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

DIHVA IKS  - endring frå IKS til AS  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
VEDL b Representantskapet oversendelse KS utredning om organ (134439) 04.11.2019 
VEDL c Årsberetning 2018 300 (134440) 04.11.2019 
VEDL d Selskapsavtalen for DIHVA IKS (134441) 04.11.2019 
VEDL e ab30i arbeidsområder 21 01 19 (134442) 04.11.2019 
VEDL f Tidlinje IKS til AS rev B (134443) 04.11.2019 
Vedl g VANNVEST STIFTELSESDOK PR 20 JUNI 2019 (134436) 04.11.2019 
Vedl h AKSJONÆRAVTALE_223562 (134437) 04.11.2019 
VEDL a Vurdering av selskapsform (134438) 04.11.2019 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Masfjorden kommne vedtek å delta i stiftinga av Vannvest AS. Rådmannen får fullmakt til å peike  
ut kven som skal representere kommunen på stiftingsmøtet.  

Masfjorden kommune vedtek å tre ut av Driftsassistansen i Hordaland -Vann og Avløp IKS med 
verknad frå 01.09.20. Dersom stifting av nytt Vannvest AS skjer etter 01.11.19, vert tidspunkt for å 
tre ut av IKS-et tilsvarande endra.  

Masfjorden kommune vedtek å yte eit ansvarlig lån til Vannvest AS tilsvarande kr 5 pr. innbyggar 
pr. 01.01.19. 

 

SAMANDRAG 
Driftsassistansen i Hordaland – Vann og avløp IKS (DIHVA IKS) er ein samarbeidsorganisasjon mellom 
33 kommunar innanfor offentlig vatn og avløp. DIHVA er eit interkommunalt selskap med 6 ansatte, 
og formålet er å vera en samarbeidsorganisasjon for eigarane. Omsetninga i 2018 var kr. 12 538 256 
og eigenkapitalen pr. 31.12.18 var kr. 2 551 867.  

· 22 kommunar har vore medeigar frå etableringa i 2004  
· 11 kommunar har slutta seg til utan at formelt eigarskap er etablert  
· 4 kommunar er tilknytt som «medlem» 
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Med stor fokus på bl.a. drikkevatn og løysingar knytt til rensing av avløpsvatn er det svært ynskjeleg 
at alle deltakarane i samarbeidet er, eller vert, eigarar av verksemda, og også at nye kommunar kan 
verte med. Eigarskap er vesentlig for å løyse oppgåver i eigenregi utan å vere i strid med 
innkjøpsregelverket. Då DIHVA IKS vart stifta vart det lagt til grunn at nye eigarar kunne takast opp 
gjennom vedtak i representantskapet, men IKS-lova opnar ikkje for å delegere slik mynde. Dette 
betyr at ein endring av eigarsamensetning må vedtakast i kommunestyret hjå samlege eigarar. Med 
mange eigarar er dette ein tungvidt og tidkrevjande prosess, og har i praksis vist seg å være til 
hinder for eit smidig opptak av nye eigarar.  

Styret, ansatte og representantskapet ynskjer å vidareføre verksemda til DIHVA IKS i et nytt 
aksjeselskap (AS). Som tidlegare ynskjer ein då eit selskap med ikkje økonomisk formål, og med 
vedtekter som er tilpassa selskapet som en samarbeidsorganisasjon. Generalforsamlinga, eller etter 
fullmakt styret, vil i eit AS kunne ta opp nye kommunar som eigarar utan ny sakshandtering i alle 
kommunestyrer  

I tråd med dette vert den enkelte kommune invitert til å gjøre vedtak om:  

a. Å delta i stifting av Vannvest AS  

b. Å yte et ansvarlig lån til Vannvest AS.  

c. Å tre ut av DIHVA IKS (gjeld dei 22 kommunane) 
 

Ved eventuelt vedtak om å slutte seg til etter at nytt selskap er stifta vert det lagt opp til retta 
emisjon mot nye aksjonerar pr. 03.06.20. Vedtak a) over vert erstatta av: Kommunestyret vedtek å 
tre inn i Vannvest samarbeidet ved å verte aksjonær og kjøpe en aksje i Vannvest AS til pålydende kr 
5000,- . 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn/ Fakta 

Om aktiviteten til DIHVA. 

Historie og bakgrunn  

DRIFTSASSISTANSEN I HORDALAND – VANN OG AVLØP IKS, forkorta DIHVA, har si forhistorie i et 
kommunesamarbeid på 90 talet mellom ca. 10 kommunar om drift av avløpsrenseanlegg. 
«Driftsassistansen i Hordaland» vart deretter stifta 17.06.99 som eit samarbeid etter kommunelova 
§27, då også med fokus på drikkevatn. På møte i representantskapet 18.12.00 vart det vedteke å 
velje IKS som selskapsform, og formålsparagrafen som ein har i dag vart vedteken. 28.10.04 var 
alle vedtak på plass, og 22 kommunar stifta det interkommunale selskap ein har i dag.  

Formålsparagrafen som vart vedteken i 2000 var:   

· Selskapets formål er å være et kompetansesenter for vann- og avløpstjenester. Selskapet 
skal utføre og formidle tjenester og produkter, slik som driftsassistanse eller driftsansvar, 
kvalitetssikring, analysevirksomhet, opplæring, erfaringsutveksling og 
informasjonsvirksomhet.   

· Selskapet kan inngå samarbeidsavtaler eller delta i andre foretak i den grad dette er 
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formålstjenlig.  

 Kva vil me vidare?  

For å spegle situasjonen i dag og  aktiviteten i selskapet er det i forslag til vedtekter for nytt AS 
utarbeida eit justert forslag til formålsparagraf:  

· Selskapets formål er å være en samarbeidsorganisasjon for eierne. Selskapet skal fremme 
samarbeid og kompetanseutvikling, gjennom å utføre og tilrettelegge for 
erfaringsutveksling, opplæring, og informasjonsvirksomhet.  

· Selskapet skal utføre og formidle tjenester, knyttet til vann- og avløpsvirksomhet, som for 
eksempel bistand til drift, kvalitetssikring, vannmiljø og beredskap.  

· Selskapet kan inngå samarbeidsavtaler eller delta i andre foretak i den grad dette er 
formålstjenlig.  

· Selskapets virksomhet skal ikke gå lenger enn til å fremme og underbygge eiernes vann- 
og avløpsinteresser.  

DIHVA er ein samarbeidsorganisasjon der kjerneoppgåvene er å bidra til samarbeid mellom 
kommunane, skape møteplassar, bidra til kompetanseheving og bistå med felles oppgåveløysning. 
På nokon arbeidsområde har Dihva avtalar om å utføre betalte oppdrag for bestemte kommunar. 
Dette gjeld akkreditert prøvetaking på større avløpsrenseanlegg, drift av ledningskart, drift av 
damanlegg, miljø i sjø- og ferskvatn og tenester knytt til beredskap.  Desse arbeidsområda er 
viktige også for kjerneverksemda ved å både tilføre og utnytte kompetanse på tvers av aktiviteten i 
DIHVA.   

Figur 1: Arbeidsområde.  Figuren illustrerar arbeidsområda i DIHVA 

 

 

2. SELSKAPSORGANISERING. SAKSGANG FRAM TIL VEDTAK I REPRESENTANTSKAPET 04.06.18. 

Historie som interkommunalt selskap (IKS) 

DIHVA er organisert som eit IKS etter Lov om Interkommunale selskap.   

Ved stifting av selskapet vedtok de 22 kommunestyra ein selskapsavtale, vedlegg d. Her la dei til 
grunn at det ville bli aktuelt å utvide samarbeidet, og i §2, andre ledd, heiter det  

«Andre kommuner, fylkeskommuner eller interkommunale selskaper kan bli deltakere i selskapet 
etter vedtak i representantskapet. Vedlegg til selskapsavtale endres i tråd med dette».   

Ytterlegare 7 kommunar har fram til no gjort vedtak i sitt kommunestyre om å verte medlem i 
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DIHVA. Representantskapet i DIHVA har vedteke å ta desse opp som nye eigarar, men prosessen 
mot registrering av nye eigarar vart stoppa av Brønnøysundregistrene fordi IKS-lova ikkje gjev 
heimel for at representantskapet kan ta ein slik beslutning. Lova fører til at kvar endring av 
eigarsamensetning må opp som sak i det enkelte kommunestyret. Med så mange eigarar er dette 
en langvarig og lite hensiktsmessig prosess. I praksis er regelverket til hinder for ein smidig og 
naturleg utviding av samarbeidet gjennom opptak av nye kommunale eigarar. 

 Vidare er 4 kommunar med i samarbeidet som tilknytte kommunar. Dette er ikkje ein 
tilknytningsform som er regulert av eit regelverk, og fører til ein begrensning av ansvar og 
innflytelse. I utgangspunktet er det ynskjeleg at alle deltakarane i samarbeidet er eigarar av DIHVA. 

 Oppsummert deltek 33 kommunar i DIHVA, 22 som eigarar, 7 med vedtak om å verte eigarar, og 4 
tilknytte som «medlem». 30 kommunar er lokalisert i tidlegare Hordaland, 1 i tidlegare Sogn og 
Fjordane og 2 i Rogaland.  

Ynskje om vidareføring som aksjeselskap  

Det er framleis ynskeleg  å løyse oppgåver gjennom DIHVA-samarbeid i form av «begrepet» utvida 
eigenregi. Dette betyr at ein kommune har fridom til å inngå avtaler med DIHVA som om arbeidet 
vart utført i eigen regi, utan å være i strid med regelverk for offentlege anskaffelsar. Av denne 
grunn er det også behov for at den vesentlegaste delen av DIHVA sin  oppgåveløysing skjer mot 
eigarane, og at nye kommunar kan verte eigarar etter kvart som det er naturleg å utvide 
samarbeidet.   

DIHVA starta ei utgreiing av alternative organisasjonsformer våren 2016 og engasjerte etterkvart 
KS for å få hjelp til vurdering av ulike sider ved alternative organisasjonsformer. Rapport frå KS, 
«Vurdering av selskapsform» datert 04.12.17, vart sendt til representantane i DIHVA 23.03.18. I 
fylgjebrev med same dato vart representantskapet si behandling av opptak av nye eigarar, 
selskapsform og strategiutvikling oppsummert. Det vert vist til representantskapsmøter 10.12.14, 
08.12.15, 16.06.16, 07.12.16, 14.06.17 og 06.12.17.  

Det vart vidare orientert om at styret på møte 20.02.18 konkluderte med å anbefale at selskapet 
vert vidareført som eit aksjeselskap.  

  På personalmøte i DIHVA 01.06.18 samla dei ansatte seg om fylgjande utsagn:  

«Ansatte i DIHVA IKS er positive til overgang fra IKS til AS under forutsetning av at 
ansettelsesforholdene og, lønns-, pensjons- og forsikringsordningene videreføres uavbrutt ved 
overgang fra IKS til AS».   

I brev frå KS datert 16.12.18 vert pensjonsmessige konsekvensar ved val av selskapsform omtala, 
og det vert peika på at uavhengig av korleis DIHVA vert organisert kan den tariffregulerte 
pensjonsordning ein har i dag førast vidare.  

På representantskapsmøte 14.06.18 vart det gjort fylgjande vedtak:  

Representantskapet støtter styrets innstilling om framtidig organisering av DIHVA. 
Representantskapet ber om at styret forbereder grunnlag for en kommunestyre-sak i den enkelte 
kommune om stifting av et aksjeselskap.  

3.VANNVEST AS  - regulering av selskapet 

 Eit naturleg spørsmål er, kvifor skal ein ha aksjeselskap? 



Møtebok Masfjorden kommunestyre Møte nr. 8,  21.11.19 Side 41 av 90 
 

Det er ynskjeleg å videreføre DIHVA IKS i eit nytt Vannvest AS, for å lettare å ta opp nye eigarar og 
dermed sikre at den største delen av tjenesteproduksjonen skjer mot formelle eigarar. Opptak av 
nye eigarar kan då skje gjennom vedtak i generalforsamlinga, eller etter fullmakt, av styret, og det 
er då ikkje nødvendig med vedtak i samtlege kommunestyrer, som er eigarar. 

Spesiell regulering av nytt selskap, Vannvest AS  

Dei 33 kommunane som i dag er tilknytte DIHVA vert invitert til å delta i stiftelse av nytt AS, og det 
vert lagt til rette for nye kommunar kan slutte seg til når det er naturleg. Val av aksjeselskap som 
organisasjonsform er ikkje ei tilrettelegging for at det skal drivast ein økonomisk aktivitet med 
sikte på utbytte. Tvert imot er det nødvendig å regulere selskapet gjennom vedtekter og 
aksjonæravtale, for å ivareta innflytelse frå eigarane, deltakargebyr og vidareføre utvida eigenregi 
og skattefritak.   

Under er det sett opp ei oppsummering av reglar i vedtekter og aksjoneravtale, vedlegg g og h :  

a. Formålsparagraf som speglar selskapet sin funksjon som samarbeidsorganisasjon, blant 
anna at selskapet sin aktivitet ikkje skal gå lenger enn til å fremje og underbygge 
eigarane sine vass- og avløpsinteresser.  

b. Selskapet skal ikkje drive økonomisk verksemd og betaler ikkje utbytte. 

c. Ved ein eventuell oppløysning av selskapet skal midlar gå til formål i tråd med selskapet 
sitt formål.   

d. Berre kommunar, fylkeskommunar og selskap eigd 100% av kommunar kan vere 
aksjonerar.  

e. Representasjon på generalforsamlinga ved at kvar kommune har ei stemme, ein aksje. 

f. Utviding av eigarstyring av hensyn til regelverk for eigenregi. Budsjett og årleg 
deltakargebyr vert vedteke av ei ekstraordinær generalforsamling. Dette i motsetning 
det som er vanleg for eit AS, der slik beslutning er lagt til styret.   

g. Reglar om uttreden frå selskapet. Eit års varsel ved uttreden. Sal av aksje tilbake til 
selskapet til pålydande verdi kr 5000,- Tilsvarande sal av overtalige aksjar ved 
kommunesamanslåing.  

h. Reglar om å gå inn i selskapet. Utviding av aksjekapital, eller eventuelt sal av aksje som 
er eigd av selskapet, ved opptak av ny eigar.  

i. Plikt til å betale årleg deltakargebyr fastsett av generalforsamlinga. Vidareføring av 
prinsippet som ein i dag har i IKS-et (for 2019 kr 12.130,- pr. kommune pluss kr 2,11 pr. 
innbyggar). 

j. Plikt for aksjonerane til å yte eit ansvarlig lån tilsvarande 5 kr pr. innbyggar, for å 
etablere nødvendig kapital i selskapet frå oppstart. (Det er ikkje laga regelverk som gjev 
høve for å omdanne IKS til AS direkte. Eigenkapitalen som DIHVA har i dag, kjem til 
utbetaling til dei formelle eigarar som i dag eig Dihva på eit seinere tidspunkt, ved 
oppløysning av IKS eller vedtak om utdeling).  

k. Namn. Namnet i dag er DRIFTSASSISTANSEN I HORDALAND – VANN OG AVLØP IKS, 
forkortelse DIHVA. Etter ei bred vurdering av ulike alternativ, og klar tilbakemelding på 
representantskapsmøte 13.06.19 vert det lagt opp til Vannvest AS, som namn på det nye 
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selskapet. Vatn som begrep i bransjen betyr i dag alle typer vatn, både drikkevatn, 
spillvatn og overvatn. Også sirkulær økonomi med gjenbruk og ressursutnyttelse, for 
eksempel biogass, inngår i begrepet «Vannbransjen». Vest framstår som eit eigna namn 
for samarbeid i ulike fylke utan ein for begrensa geografisk forankring.  

l. Valkomité. Ikkje regulert i selskapsavtalen som ein har for IKS i dag. Ny ordning der 
valkomité vert valt av generalforsamling.  

4. INVITASJON TIL STIFTELSE. FORSLAG TIL VEDTAK  

 Dei 33 kommunane som i dag er tilknytte DIHVA vert invitert til å delta i stiftiting av nytt AS. For 
kommunar som har etablert eit heileigd kommunale VA-aksjeselskap kan desse delta i stiftinga 
direkte, medan utmelding av IKS’et må vedtakast av kommunestyret.   

Masfjorden kommne vedtek å delta i stiftinga av Vannvest AS. Rådmannen får fullmakt 
til å peike  ut kvan som skal representere kommunen på stiftingsmøtet.  

Masfjorden kommune vedtek å tre ut av Driftsassistansen i Hordaland -Vann og Avløp 
IKS med verknad frå 01.09.20. Dersom stifting av nytt Vannvest AS skjer etter 01.11.19, 
vert tidspunkt for å tre ut av IKS-et tilsvarande endra.  

Masfjorden kommune vedtek å yte eit ansvarlig lån til Vannvest AS tilsvarande kr 5 pr. 
innbyggar pr. 01.01.19, og å kjøpe ein aksje i Vannvest AS til pålydande kr 5000,- 

d. (Ved eventuelt vedtak om å slutte seg til etter at nytt selskap er stifta vert det lagt opp til retta 
emisjon mot nye aksjonerar pr. 03.06.20. Vedtak a) over vert erstatta av: Kommunestyret vedtek å 
tre inn i Vannvest samarbeidet ved å verte aksjonær og kjøpe en aksje i Vannvest AS til pålydende 
kr 5000,- )  

 Vurdering 

Dihva har fungert godt sidan oppstarten, og sikra kompetanseheving og kunnskap på tvers av 
kommunegrenser. Fleire hendingar den seinare tida minnar oss på at vatn er viktig, også for 
framtida. Med omgjering av Dihva IKS til Vannvest vil ein sikre at kommunane og selskap eigd av 
desse fortsatt kan ha eit godt samarbeidsforum vidare, og ein plattform for deling og hjelp til 
kunnskap. Ein sikrar også at kommunane enkelt kan få utført arbeid i eigenregi og også lettare 
opptak av nye kommunar i organisasjonen.  

Kommunereformen (samanslåing 1.1.2020) fører til at enkelte kommunar har stort fokus på saker 
og aktivitar knytt til dette som må prioriterast fyrst, og planen er difor at nokon av desse kan då 
registere seg som ny eigar i løpet av 2020 som vist på tidsplanen (vedlegg f) 

 Det er vanskeleg å sjå nokon ulemper for Masfjorden kommune ved å delta i den nye 
organisasjonen.  

 

 

  

Formannskapet - 092/2019 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta 



Møtebok Masfjorden kommunestyre Møte nr. 8,  21.11.19 Side 43 av 90 
 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyre. 

 

 

FS - vedtak: 

Masfjorden kommne vedtek å delta i stiftinga av Vannvest AS. Rådmannen får fullmakt til å peike  
ut kven som skal representere kommunen på stiftingsmøtet.  

Masfjorden kommune vedtek å tre ut av Driftsassistansen i Hordaland -Vann og Avløp IKS med 
verknad frå 01.09.20. Dersom stifting av nytt Vannvest AS skjer etter 01.11.19, vert tidspunkt for å 
tre ut av IKS-et tilsvarande endra.  

Masfjorden kommune vedtek å yte eit ansvarlig lån til Vannvest AS tilsvarande kr 5 pr. innbyggar 
pr. 01.01.19. 

 

 

Kommunestyret - 083/2019 

 

KS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

Masfjorden kommne vedtek å delta i stiftinga av Vannvest AS. Rådmannen får fullmakt til å 
peike  ut kven som skal representere kommunen på stiftingsmøtet.  

Masfjorden kommune vedtek å tre ut av Driftsassistansen i Hordaland -Vann og Avløp IKS med 
verknad frå 01.09.20. Dersom stifting av nytt Vannvest AS skjer etter 01.11.19, vert tidspunkt for 
å tre ut av IKS-et tilsvarande endra.  

Masfjorden kommune vedtek å yte eit ansvarlig lån til Vannvest AS tilsvarande kr 5 pr. innbyggar 
pr. 01.01.19. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-014 
 

19/655 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

002/2019 
 

Valnemnda PS 11.11.2019 

084/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Val av Eldreråd for valbolken 2019 - 2023  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Val av Eldreråd for valbolken 2015 - 2019 05.07.2016 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Eldrerådet for valbolken 2019 – 2023 er: 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
I kommunelova § 5-12 står det:  

Kommunestyret skal selv velge et eldreråd, et råd for personer med funksjonsnedsettelse og 
et ungdomsråd eller annet medvirkningsorgan for ungdom. 

Flertallet av medlemmene i eldrerådet skal på valgtidspunktet ha fylt 60 år 

I Forskrift om kommunale og fylkeskommunale råd for eldre, personer med funksjonsnedsettelse 
og ungdom (forskrift om medvirkningsordninger § 3 står det: 

Kommunestyret vedtar sammensetningen av eldrerådet, rådet for personer med 
funksjonsnedsettelse og ungdomsrådet eller annet medvirkningsorgan for ungdom. De 
bestemmer også hvor mange medlemmer og varamedlemmer rådene skal ha. 

Organisasjoner som representerer henholdsvis eldre, personer med funksjonsnedsettelse og 
ungdom har rett til å fremme forslag om medlemmer til det rådet som representerer deres 
interesser. 

Rådene velger selv sin leder og nestleder blant medlemmene. 

Eldrerådet er eit lovpålagt kommunalt utval og reglane i kommunelova § 7-2 gjeld for val til dette 
utvalet. 
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Fakta 

Reglementet for Masfjorden eldreråd slår i § 1 fast at rådet skal ha fem medlemmer med 
varamedlemmer. Ordførar skal vere medlem i eldrerådet, varaordførar er vara for ordførar. I 
tillegg vel kommunestyret ein representant mellom dei fast medlemmene i kommunestyret. 

Innarbeidd tradisjon i Masfjorden kommune er at kvart pensjonistlag peiker ut eit medlem og eit 
varamedlem frå sitt lag. 

Vurdering 

Rådmannen minner om at eldrerådet er eit rådgjevande organ som bør handsame viktige saker for 
kommunen før kommunestyret tar endeleg avgjerd i sakene. Rådmannen rår difor til at eldrerådet 
i første møte drøftar konkret kva saker ein ønskjer å handsame i rådet og fastset dato for 
eldrerådsmøta framover så langt det er fastsett møteplan for formannskapet og kommunestyret. 

Konklusjon 
 

 

  

Valnemnda - 002/2019 

 

VA - behandling: 

Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) la fram forslag om at ordførar Karstein Totland (H) med 
varaordførar Torill Torsvik Størkersen (Ap) som vara og Britt Inger Myhr (Ap) og Johnny Eidsheim 
(FrP) som vara vert valt som medlemmer i Eldrerådet for valbolken 2019 - 2023 

 

 

VA - vedtak: 

Eldrerådet for valbolken 2019 – 2023 er: 

Kommunen sine representantar: 

· ordførar Karstein Totland (H) med varaordførar Torill Torsvik Størkersen (Ap) som vara 
· Britt Inger Myhr (Ap) med Johnny  Eidsheim (FrP) som vara 

 
Pensjonistlaga sine representantar: 
· Nordbygda pensjonistlag: Ivar Haugeland 
· Indre Masfjorden pensjonistlag: Inger Jåstad med Edith Stuart Matre som vara 
· Sørsida pensjonistlag: Ingunn Einestrand med Jorunn Færevåg som vara 

 

 

Kommunestyret - 084/2019 

 

KS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak frå valnemnda vart samrøystes vedteke. 
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KS - vedtak: 

Eldrerådet for valbolken 2019 – 2023 er: 

Kommunen sine representantar: 

· ordførar Karstein Totland (H) med varaordførar Torill Torsvik Størkersen (Ap) som vara 
· Britt Inger Myhr (Ap) med Johnny  Eidsheim (FrP) som vara 

 
Pensjonistlaga sine representantar: 
· Nordbygda pensjonistlag: Ivar Haugeland og Lovisa Matre som vara 
· Indre Masfjorden pensjonistlag: Inger Jåstad med Edith Stuart Matre som vara 
· Sørsida pensjonistlag: Ingunn Einestrand med Jorunn Færevåg som vara 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-014 
 

19/664 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

003/2019 
 

Valnemnda PS 11.11.2019 

085/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Val av Råd for menneske med nedsett funksjonsevne for valbolken 2019 - 2023  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Masfjorden-Råd for menneske med nedsett funksjonsevne -forslag fra SAFO 
Sørvest 

18.10.2019 

Valg av rådsmedlemmer kommunale råd for mennesker med nedsatt 
funksjonsevne 2019-2023 

04.07.2019 

Kommuner råd 030719 04.07.2019 
 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne for valbolken 2019 – 2023 er: 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
I kommunelova § 5-12 står det:  

Kommunestyret skal selv velge et eldreråd, et råd for personer med funksjonsnedsettelse og 
et ungdomsråd eller annet medvirkningsorgan for ungdom. 

I Forskrift om kommunale og fylkeskommunale råd for eldre, personer med funksjonsnedsettelse 
og ungdom (forskrift om medvirkningsordninger § 3 står det: 

Kommunestyret vedtar sammensetningen av eldrerådet, rådet for personer med 
funksjonsnedsettelse og ungdomsrådet eller annet medvirkningsorgan for ungdom. De 
bestemmer også hvor mange medlemmer og varamedlemmer rådene skal ha. 

Organisasjoner som representerer henholdsvis eldre, personer med funksjonsnedsettelse og 
ungdom har rett til å fremme forslag om medlemmer til det rådet som representerer deres 
interesser. 

Rådene velger selv sin leder og nestleder blant medlemmene. 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne er eit lovpålagt kommunalt utval og reglane i 
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kommunelova § 7-2 gjeld for val til dette utvalet. 

Fakta 

Mandat for Råd for menneske med nedsett funksjonsevne slår i § 1 fast at rådet skal ha fem 
medlemmer med varamedlemmer. Fleirtalet av medlemmene skal vere menneske med nedsett 
funksjonsevne og pårørande til menneske med nedsett funksjonsevne. 

Kommunestyret vel to representantar til Råd for menneske med nedsett funksjonsevne der 
minimum ein av dei skal veljast mellom dei faste medlemmene i kommunestyret. 

Vurdering 

Rådmannen minner om at råd for menneske med nedsett funksjonsevne er eit rådgjevande organ 
som bør handsame viktige saker for kommunen før kommunestyret tar endeleg avgjerd i sakene. 
Rådmannen rår difor til at råd for menneske med nedsett funksjonsevne i første møte drøftar 
konkret kva saker ein ønskjer å handsame i rådet og fastset dato for rådsmøta framover så langt 
det er fastsett møteplan for formannskapet og kommunestyret. 

Konklusjon 
 

 

  

Valnemnda - 003/2019 

 

VA - behandling: 

Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) la fram forslag om at Hildegunn Bjånes (Ap) med  Svein 
Kvamsdal (FrP) som vara og Geir Egil Haugsvær (Sp)  med Britt Inger Myhr (Ap) som vara vert valt 
som medlemmer i Råd for menneske med nedsett funksjonsevne for valbolken 2019 - 2023. 
 
Organisasjonane sine representantar vert Marit Haukeland, Anne Kari Mjanger og Svein Gunnar 
Sivertsen. Vara vert Grete Lahti. 
 

 

 

VA - vedtak: 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne for valbolken 2019 – 2023 er: 

Kommunen sine representantar: 

· Hildegunn Bjånes (Ap) med Svein Kvamsdal (FrP) som vara 
· Geir Egil Haugsvær(Sp) med Britt Inger Myhr (Ap) som vara 
·  

Organisasjonane sine representantar: 
· Marit Haukeland 
· Anne Kari Mjanger 
· Svein Gunnar Sivertsen 

 
vara:  

1. Grete Lahti 
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Kommunestyret - 085/2019 

 

KS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak frå valnemnda vart samrøystes vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne for valbolken 2019 – 2023 er: 

Kommunen sine representantar: 

· Hildegunn Bjånes (Ap) med Svein Kvamsdal (FrP) som vara 
· Geir Egil Haugsvær (Sp) med Britt Inger Myhr (Ap) som vara 

 
Organisasjonane sine representantar: 

· Marit Haukeland 
· Anne Kari Mjanger 
· Svein Gunnar Sivertsen 

 
vara:  

1. Grete Lahti 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-014 
 

19/665 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

015/2019 
 

Valnemnda PS 11.11.2019 

086/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Val av medlemmer til Utval for teknisk, miljø og landbruk for valbolken 2019 - 2023  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Mandat for Utval for teknisk 08.11.2019 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Utval for teknisk, miljø og landbruk er samansett slik: 

·  

Mandat for Utval for teknisk, miljø og landbruk vert vedteke slik det ligg føre. 

Viltfagleg råd vert lagt ned. 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Masfjorden kommunestyre oppretta Teknisk Utval i sak KS-76/12. 

Masfjorden kommunestyre gjorde i sak KS-88/15 slikt vedtak: 

Teknisk Utval bør oppretthaldast også i neste kommunestyreperiode 2015 – 2019 med 
følgjande endringar og fornying: 

· Private reguleringsplanar bør overførast til formannskapet 
· Høyringssaker knytt til miljø, tekniske saker og landbruk må gå til Teknisk Utval 
· Møte må formaliserast meir med fast møter, og TU må gjerast meir kjent for innbyggjarane 
· TU bør få nytt namn: Utval for teknisk, miljø og landbruk 
· Eige fast sekretariat til TU og arbeidet rundt møteinnkallinga må formaliserast meir med 

kontaktmøte mellom leiar og administrasjon 
· Rådmannen peiker ut fagresurs i høve til saksfelt 

Vedtaket vart gjort etter at det var gjennomført ei evaluering av korleis Teknisk Utval hadde 
fungert frå dei vart oppretta i 2012. 
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Utval for teknisk, miljø og landbruk er å sjå på som eit fast utval og reglane i kommunelova § 7-2 
gjeld for val til dette utvalet. 

Fakta 

Kommunelova § 5-7 slår fast at kommunestyret sjølv kan opprette utval for kommunale formål. 
Kommunestyret vel sjølv leiar, nestleiar, medlemmer og varamedlemmer til slike utval 

Det er ikkje gjort vedtak på å oppretthalde Utval for teknisk, miljø og landbruk for valbolken 2019 -
2023. 

Det vart i kommunestyret den 10.12.15 som sak KS-141/2015 gjort følgande vedtak: 

Oppgåva med å velje medlem til Viltfagrådet vert delegert til Teknisk Utval. 

Dette er ikkje gjort. 

Vurdering 

Rådmannen tolkar i utgangpunktet vedtaket KS-88/15 slik at ein skulle ha evaluert arbeidet og 
mandatet til Utval for teknisk, miljø og landbruk i løpet av kommunestyreperioden 2015 – 2019. 
Rådmannen meiner at det er uheldig at dette ikkje er gjort. 

Basert på signala frå politisk hald etter kommunestyrevalet 2019, forstår rådmannen at det er 
ønskje om å oppretthalde Utval for teknisk, miljø og landbruk fram til kommunestyret sjølv vel å 
legge det ned (jf kommunelova § 5-7, 5-ledd).  

Rådmannen har difor utarbeidd eit mandat for Utval for teknisk, miljø og landbruk basert på 
vedtaka i sak KS-88/12 (då Teknisk Utval vart oppretta) og evalueringa av utvalet i sak KS-88/15 
(der Teknisk Utval skifta namn til Utval for teknisk, miljø og landbruk). Rådmannen har og lagt det 
fagområdet som høyrde til Viltfagrådet inn under oppgåver til Utval for teknisk, miljø og landbruk. 
Av dette føl at viltfagrådet vert lagt ned. 

Rådmannen minner om at utvalet sjølv kan initiere ei evaluering av mandat og oppgåver lagt til 
Utval for teknisk, miljø og landbruk i valperioden. 

Konklusjon 
Rådmannen rår til at kommunestyret vel fem medlemmer med varamedlemmer til Utval for 
teknisk, miljø og utval for valbolken 2019 – 2023. Rådmannen rår vidare til at mandatet for Utval 
for teknisk, miljø og landbruk blir vedteke slik det ligg føre. Rådmannen rår og til at Viltfagrådet 
vert lagt ned. 

 

 

  

Valnemnda - 015/2019 

 

VA - behandling: 

Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) la fra forslag om at Utval for teknisk, miljø og landbruk 
for valbolken 2019 - 2023 vert sett saman slik: 

 

leiar: Stian Søvik (Sp) 
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nestleiar: Ørjan Daae (FrP) 

medlemmer: Atle Nordland (H), Lillian Andvik (KrF) og Britt Inger Myhr (Ap) 

varamedlemmer: 1. John Torsvik (H), 2. Laila Furebotn (Sp), 3. Arne Hindenes (H), 4. Sigmund 
Rørvik (Sp)  og  5. Ingvill Molland (Ap) 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

 

VA - vedtak: 

Utval for teknisk, miljø og landbruk er samansett slik: 

leiar: Stian Søvik (Sp) 

nestleiar: Ørjan Daae (FrP) 

medlem: Atle Nordland (H) 

medlem: Lillian Andvik (KrF) 

medlem: Britt Inger Myhr (Ap) 

vara: 

1. John Torsvik 
2. Laila Furebotn 
3. Arne Hindenes 
4. Sigmund Rørvik 
5. Ingvill Molland 

 
Mandat for Utval for teknisk, miljø og landbruk vert vedteke slik det ligg føre. 

Viltfagleg råd vert lagt ned. 

 

 

Kommunestyret - 086/2019 

 

KS - behandling: 

Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) ba om at Utval for teknisk, miljø og landbruk var valt 
som forholdstalsval og las opp forslag til medlemmer i Utval for teknisk, miljø og landbruk og 
varamedlemmer i prioritert rekkefølgje. Det vart ikkje lagt fram andre lister. Lista vart godkjent og 
det vart delt ut røystesetel lik framlegg til vedtak frå valnemnda. 

Erlend Kvamsdal (H) sette fram framlegg om at siste setning i framlegg til vedtak frå valnemnda går 
ut.  

Røysting: 

Oppteljinga viste 17 røystesetlar med framlegget frå valnemnda. 

 

Framlegg til vedtak frå valnemnda med unnatak av siste punkt vart samrøystes vedteke. 
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KS - vedtak: 

Utval for teknisk, miljø og landbruk er samansett slik: 

leiar: Stian Søvik (Sp) 

nestleiar: Ørjan Daae (FrP) 

medlem: Atle Nordland (H) 

medlem: Lillian Andvik (KrF) 

medlem: Britt Inger Myhr (Ap) 

vara: 

1. John Torsvik 
2. Laila Furebotn 
3. Arne Hindenes 
4. Sigmund Rørvik 
5. Ingvill Molland 

 
Mandat for Utval for teknisk, miljø og landbruk vert vedteke slik det ligg føre. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-014 
 

19/638 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

087/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

005/2019 
 

Valnemnda PS 11.11.2019 

 

Val av medlemmer til sakkunning nemnd og klagenemnd for eigedomsskatt for valbolken 

2019 - 2023  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Medlemmer til sakkunnig nemnd for eigedomsskatt for valbolken 2019 – 2023 er: 

Medlemmer til klagenemnd for eigedomsskatt for valbolken 2019 – 2023 er: 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Lov om eigedomsskatt til kommunane (eigedomsskattelova) § 8 A-3 (2) fastslår at det skal vere ei 
allmenn taksering i kommunen kvart tiande år. Kommune skal dekke kostnadane ved taksering og 
kommunestyret skal utnemne dei personane som skal stå for takseringa. Dette kan gjerast ved  å  
utnemne dei personane som skal stå for takseringa ved behov, eller så kan kommunestyret 
utnemne ei sakkunnig nemnd som skal setje taksten på grunnlag av forslag frå tilsette 
synfaringsmenn, jf § 8 A-3 (4). 

Masfjorden (formannskapsvedtak) og Modalen kommunar har i april 2016 vedteke likelydande 
takstvedteker for sakkunnig nemnd og klagenemnd for eigedomsskatt. Det er vidare lagt opp til å 
velje felles sakkunnige nemnder til å gjennomføre takseringa i begge kommunane. 

Fakta 

Eigedomsskattelova § 21 slår fast at formannskapsmedlemmer ikkje kan vere med i 
eigedomsskattenemnder. Dette gjeld både faste medlemmer og varamedlemmer. 
Takstvedtektene slår fast at dei som er valbare og pliktige til å ta i mot val til kommunestyret og er 
valbare som medlem til takstnemndene. 

Taktsnemnder er rekna som eit fast utval etter kommunelova § 10 og det er reglane om val av 
nemnder som gjeld for desse utvala.  

Masfjorden og Modalen kommunar har gjort likelydande vedtak om val av medlemmer til felles 
sakkunnig nemnd og felles klagenemnd for eigedomsskatt.  

I saksførebuinga til takstvedtektene vart det avtalt at det skulle veljast to medlemmer med 
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personleg vara frå Masfjorden kommune og eitt medlem med personleg vara frå Modalen 
kommune til kvar av nemndene.  

Frå Masfjorden kommune er følgjande personar vald: 

Medlemmer i sakkunnig nemnd: 

Grete Haugsvær, vara for leiar 

Bjørn Rune Kvinge, nestleiar 

Aud Helen V. Daae, vara for nestleiar 

Kurt Henning Oppedal, medlem 

Medlemmer i klagenemnd: 

Bjørnar Vik, leiar 

Lars Elling Haugsvær, vara for leiar 

Håkon Birkeland, nestleiar 

Lillan Andvik, vara for nestleiar 

 

Vurdering 

Medlemmer i felles sakkunnig nemnd og felles klagenemnd for eigedomsskatt vart valde midt i sist 
valbolk og har knapt kome i gang med arbeidet. Rådmannen meiner at desse utvala har fått mykje 
opplæring i kva arbeid dei skal gjere og bør difor sitte i sine verv og i komande valbolk. 

Sidan det er nye reglar for samtykke til å la seg velje til utval i den nye kommunelova, må slikt 
samtykke ligge føre før valget vert gjennomført. 

Konklusjon 
Masfjorden kommune vel sine medlemmer og varamedlemmer til felles sakkunnig nemnd og felles 
klagenemnd for eigedomsskatt for valbolken 2019 -2023. 

 

  

Valnemnda - 005/2019 

 

VA - behandling: 

Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) la fram forslag om at Grete Haugsvær, Bjørn Rune 
Kvinge, Aud Helen V Daae og Kurt Henning Oppdal vert valt som medlemmer og varamedlemmer i 
sakkunnig nemnd for eigedomsskatt for valbolken 2019 - 2023. 
 
Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) la fram forslag om at Bjørnar Vik, Lars Elling Haugsvær, 
Håkon Birkeland og Lillian Andvik vert valt som medlemmer og varamedlemmer  i klagenemnd for 
eigedomsskatt for valbolken 2019 - 2023. 

 

 

VA - vedtak: 

Medlemmer til sakkunnig nemnd for eigedomsskatt for valbolken 2019 – 2023 er: 

Grete Haugsvær, vara for leiar 
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Bjørn Rune Kvinge, nestleiar 

Aud Helen V. Daae, vara for nestleiar 

Kurt Henning Oppedal, medlem 

Medlemmer til klagenemnd for eigedomsskatt for valbolken 2019 – 2023 er: 

Bjørnar Vik, leiar 

Lars Elling Haugsvær, vara for leiar 

Håkon Birkeland, nestleiar 

Lillan Andvik, vara for nestleiar 

 

 

Kommunestyret - 087/2019 

 

KS - behandling: 

Framlegg til vedtak frå valnemnda vart samrøystes vedteke. 
 

 

KS - vedtak: 

Medlemmer til sakkunnig nemnd for eigedomsskatt for valbolken 2019 – 2023 er: 

Grete Haugsvær, vara for leiar 

Bjørn Rune Kvinge, nestleiar 

Aud Helen V. Daae, vara for nestleiar 

Kurt Henning Oppedal, medlem 

Medlemmer til klagenemnd for eigedomsskatt for valbolken 2019 – 2023 er: 

Bjørnar Vik, leiar 

Lars Elling Haugsvær, vara for leiar 

Håkon Birkeland, nestleiar 

Lillan Andvik, vara for nestleiar 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-014 
 

19/651 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

004/2019 
 

Valnemnda PS 11.11.2019 

088/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Val av medlem til Soknerådet for valbolken 2019 - 2023  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Val av nytt medlem til representant til Kyrkjeleg Fellesråd for valbolken 2015 - 
2019 

03.02.2017 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunen sin representant i Fellesrådet for valbolken 2019 – 2023 er:  

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Lov om Den norske kyrkje (kirkeloven) § 5, 1.ledd slår fast at det i eit kvart sokn skal vere eit 
menighetsråd.  

I § 6, 2 ledd står det: 

 I kommuner med bare ett sokn, velger kommunen et medlem og varamedlem til 
menighetsrådet som tiltrer rådet når dette behandler saker som i kommuner med flere sokn 
tilligger fellesrådet.  

Kommunen sin representant i soknerådet vert vald for fire år. 

Fakta 

I Masfjorden kommune har me gått frå tre sokn og eit fellesråd til eit sokn frå og med kyrkjevalet i 
2019. 

Innarbeidd praksis i Masfjorden kommune er at kommunestyret har vald ein representant med 
vara frå faste medlemmer i kommunestyret som kommune sin representant til Kyrkjeleg fellesråd.  

Konklusjon 
Kommunestyret vel ein person med vara som kommunen sin representant til Soknerådet i 
Masfjorden for valbolken 2019 – 2023. 
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Valnemnda - 004/2019 

 

VA - behandling: 

Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) la fram forslag om at varaordførar Torill Torsvik 
Størkersen (Ap)  med Bjarte Andvik (H) som vara vert valt som medlem og  i Soknerådet for 
valbolken 2019 - 2023. 

 

 

VA - vedtak: 

Kommunen sin representant i Fellesrådet for valbolken 2019 – 2023 er:  

· varaordførar Torill Torsvik Størkersen (Ap) med Bjarte Andvik (H) som vara 
 

 

Kommunestyret - 088/2019 

 

KS - behandling: 

Framlegg til vedtak frå valnemnda vart samrøysta vedteke. 
 

 

KS - vedtak: 

Kommunen sin representant i Soknerådet for valbolken 2019 – 2023 er:  

· varaordførar Torill Torsvik Størkersen (Ap) med Bjarte Andvik (H) som vara 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-033 
 

19/712 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

006/2019 
 

Valnemnda PS 11.11.2019 

089/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Val av medlem til samarbeidsutvala for barnehagane for valbolken 2019 - 2023  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Medlem i samarbeidsutvala for barnehagane for valbolken 2019 – 2023 er: 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Lov om barnehager (barnehageloven) § 4 slår fast at kvar barnehage skal ha eit samarbeidsutval 
som består av foreldre / føresette og tilsette i barnehagen slik at kvar gruppe er likt representert. 
Eigar av barnehagen (kommunen) skal delta i samarbeidsutvalet etter eige ønskje. 

Fakta 

I § 3 i vedtektene for kommunale barnehagar i Masfjorden, sist endra av kommunestyret 
11.12.2017 som sak 76/17, står det at samarbeidsutvalet i barnehagane er samansett slik: 

· 1 representant oppnemnd av og frå foreldra 
· 1 representant oppnemnd av og frå kommunestyret 
· 1 representant frå dei tilsette 

Kommunen kan bestemme at det skal vere felles samarbeidsutval for kommunal barnehage og 
grunnskule. 

Vurdering 

Vedtekta sitert frå over er å forstå slik at kommunestyret skal oppnemne ein representant blant 
dei som er vald som faste og varamedlemmer til kommunestyret for valbolken 2015 - 2019. 

Innarbeidd praksis er at det og vert vald varamedlemmer. 

Konklusjon 
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Valnemnda - 006/2019 

 

VA - behandling: 

Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) la fra forslag om at Helga Nyhavn Matre (H) med Tone 
Høydal Duesund (FrP) som vara vert valt som medlem og varamedlem i samarbeidsutvalet for 
Indre  i Masfjorden barnehage for valbolken 2019 - 2023. 
 
Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) la fra forslag om at Britt Inger Myhr (Ap) med Reene 
Kårtveit (Ap) som vara vert valt som medlem og varamedlem i samarbeidsutvalet for Sandnes 
barnehage for valbolken 2019 - 2023. 
 
Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) la fra forslag om at Endre Tynning Nystrand (Ap) med 
Laila Haukeland (Sp) som vara vert valt som medlem og varamedlem i samarbeidsutvalet for 
Nordbygda barnehage for valbolken 2019 - 2023. 

 

 

VA - vedtak: 

Medlem i samarbeidsutvala for barnehagane for valbolken 2019 – 2023 er: 

Indre Masfjorden Barnehage: Helga Nyhavn Matre (H) med Tone Høydal Duesund (FrP) som 
vara 

Sandnes barnehage: Britt Inger Myhr (Ap) med Reene Kårtveit (Ap) som vara 

Nordbygda barnehage: Endre Tynning Nystrand (Ap) med Laila Haukeland som vara 

 

 

Kommunestyret - 089/2019 

 

KS - behandling: 

Framlegg til vedtak frå valnemnda vart samrøysta vedteke. 
 

 

 

KS - vedtak: 

Medlem i samarbeidsutvala for barnehagane for valbolken 2019 – 2023 er: 

Indre Masfjorden Barnehage: Helga Nyhavn Matre (H) med Tone Høydal Duesund (FrP) som 
vara 

Sandnes barnehage: Britt Inger Myhr (Ap) med Reene Kårtveit (Ap) som vara 

Nordbygda barnehage: Endre Tynning Nystrand (Ap) med Laila Haukeland som vara 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-033 
 

19/711 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

007/2019 
 

Valnemnda PS 11.11.2019 

090/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Val av medlem til samarbeidsutvala for skulane for valbolken 2019 - 2023  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Medlem i samarbeidsutvala for skulane for valbolken 2019 – 2023 er: 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Lov om grunnskulen og den vidaregåande opplæringa (opplæringslova) slår fast at det ved kvar 
grunnskule skal vere eit samarbeidsutval (SU) med to representantar for undervisningspersonalet, 
ein for andre tilsette, to for foreldrerådet, to for elevane og to for kommunen. Den eine av 
representantane for kommunen skal vere rektor ved skulen.  

Samarbeidsutvalet har rett til å uttale seg i alle saker som gjeld skulen. 

Fakta 

Kommunane kan skipe eit felles samarbeidsutval for grunnskule og kommunal barnehage. 

Innarbeidd praksis i Masfjorden kommune er at kommunestyret vel ein person med vara til kvart 
samarbeidsutval som kommunen sin andre representant i samarbeidsutvala. 

Konklusjon 
 

 

  

Valnemnda - 007/2019 

 

VA - behandling: 

Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) la fram forslag om at Laila Furebotn (Sp) med Bjarte 
Dyrkolbotn (H) som vara vert valt som medlem og varamedlem i samarbeidsutvalet for Matre 
skule for valbolken 2019 - 2023. 
 
Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) la fram forslag om at Kariann Ekren (H) med Atle 
Nordland (H) som vara vert valt som medlem og varamedlem i samarbeidsutvalet for Sandnes 
skule for valbolken 2019 - 2023. 
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Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) la fram forslag om at Wenche Dåe (Sp) med Lene Hansen 
Kvamsdal (H) som vara vert valt som medlem og varamedlem i samarbeidsutvalet for Nordbygda 
skule for valbolken 2019 - 2023. 
 

 

 

VA - vedtak: 

Medlem i samarbeidsutvala for skulane for valbolken 2019 – 2023 er: 

Matre skule: Laila Furebotn (Sp) med Bjarte Dyrkolbotn (H) som vara 

Sandnes skule: Kariann Ekren (H)  med Atle Nordland (H) som vara 

Nordbygda skule: Wenche Dåe (Sp) med Lene Hansen Kvamsdal (H) som vara 

 

 

 

Kommunestyret - 090/2019 

 

KS - behandling: 

Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) la fram forslag om å endre vara for Nordbygda skule frå 
Lene Hansen Kvamsdal til Erlend Kvamsdal. 

Framlegg til vedtak frå valnemnda med endringa lagt fram i møte vart samrøystes vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

Medlem i samarbeidsutvala for skulane for valbolken 2019 – 2023 er: 

Matre skule: Laila Furebotn (Sp) med Bjarte Dyrkolbotn (H) som vara 

Sandnes skule: Kariann Ekren (H)  med Atle Nordland (H) som vara 

Nordbygda skule: Wenche Dåe (Sp) med Erlend  Kvamsdal (H) som vara 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-033 
 

19/717 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

008/2019 
 

Valnemnda PS 11.11.2019 

091/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Val av medlem til styra for dei kommunale musea for valbolken 2019 - 2023  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Vedtekter nye for Stiftelsen Bjørn West Museet - vedteken i alle kommunar 
våren 2017 

24.10.2019 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Medlem i styra for dei kommunale musea for valbolken 2019 – 2023 er: 

Museum Medlem parti varamedlem parti 

Bjørn West-
museet 

    

Kvamsdals fargeri, 
Sandnes nothus, 
Sleire 
skulemuseum 

    

 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
I vedtektene for Stiftinga Bjørn West-museet (sist revidert 12.05.16) § 4 står det at stiftinga er leia 
av eit styre på 8 medlemmer med personlege varamedlemmer. Styret skal ha følgjande 
samansetning: 

· ein representant vald av kvar av dei deltakande kommunane (5) 
· ein representant vald av Bjørn West-museets venner (1) 
· ein representant vald av Masfjorden Sogelag (1) 
· ein representant vald av Museum Vest (1) 

Funksjonsstida for styret er normalt 4 år. Masfjorden kommune sin representant er styreleiar. 
Styret vel ein nestleiar blant øvrige styremedlemmer. 

Det er ikkje utarbeidd vedtekter for eit felles styre for Kvamsdals Fargeri, Sandnes nothus og Sleire 
skulemuseum som seier noko om styresamansetning 
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Fakta 

Innarbeidd praksis har vore at kommunestyret har valt medlem til dei kommunale styra frå 
medlemmer og varamedlemmer til kommunestyret. 

Vurdering 

Rådmannen meiner at den innarbeidde ordninga med eit felles styre for Kvamsdals Fargeri, 
Sandnes nothus og Sleire skulemuseum fungerer godt og rår til at denne vert vidareført med eit 
oppnemnd medlem frå kommunestyret. 

Konklusjon 
 

 

  

Valnemnda - 008/2019 

 

VA - behandling: 

Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) la fram forslag om at Birger Wergeland (Ap)  med 
Hildegunn Bjånes (Ap) som vara vert valt som medlem og varamedlem  i styret for Bjørn West-
museet for valbolken 2019 - 2023. 
 
Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) la fram forslag om at Bjarte Andvik (H) med Laila 
Haukeland (Sp) som vara vert valt som medlem og varamedlem  i styret for dei kommunale musea 
valbolken 2019 - 2023. 

 

 

VA - vedtak: 

Medlem i styra for dei kommunale musea for valbolken 2019 – 2023 er: 

Museum Medlem parti varamedlem parti 

Bjørn West-
museet 

Birger Wergeland  Ap Hildegunn Bjånes Ap 

Kvamsdals fargeri, 
Sandnes nothus, 
Sleire 
skulemuseum 

Bjarte Andvik H Laila Haukeland Sp 

 

 

 

Kommunestyret - 091/2019 

 

KS - behandling: 

Framlegg til vedtak frå valnemnda vart samrøystes vedteke. 
 

 

KS - vedtak: 

Medlem i styra for dei kommunale musea for valbolken 2019 – 2023 er: 

Museum Medlem parti varamedlem parti 
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Bjørn West-
museet 

Birger Wergeland  Ap Hildegunn Bjånes Ap 

Kvamsdals fargeri, 
Sandnes nothus, 
Sleire 
skulemuseum 

Bjarte Andvik H Laila Haukeland Sp 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-033 
 

19/719 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

009/2019 
 

Valnemnda PS 11.11.2019 

092/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Val av medlem til utvalet som oppnemner meklarar i Konfliktrådet Vest for valbolken 2019 

- 2023  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

………………………… vert vald som medlem til utvalet som oppnemner meklarar i Konfliktådet Vest 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Lov om konfliktrådsbehandling (konfliktrådsloven) § 4 slår fast at meklarar i konfliktrådet skal 
oppnemnast at eit oppnemningsutval.  Oppnemningsutvalet skal vere samansett slik: 

· ein representant peikt ut av kommunestyret 
· ein representant frå politiet  
· konfliktrådsleiar 

Fakta 

Den som vert oppnemnd av kommunestyret til å vere medlem i oppnemningsutvalet bør ha god 
kjennskap og oversikt i kommunen. 

Konklusjon 
 

 

  

Valnemnda - 009/2019 

 

VA - behandling: 

Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) la fram forslag om at Helge Haukeland (Ap) vert valt som 
medlem og i utvalet som oppnemner meklarar i Konfliktrådet Vest for valbolken 2019 - 2023. 
 

 

 

VA - vedtak: 
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Helge Haukeland (Ap) vert vald som medlem til utvalet som oppnemner meklarar i Konfliktådet 
Vest for valbolken 2019 - 2023 

 

 

Kommunestyret - 092/2019 

 

KS - behandling: 

Framlegg til vedtak frå valnemnda vart samrøystes vedteke. 
 

 

KS - vedtak: 

Helge Haukeland (Ap) vert vald som medlem til utvalet som oppnemner meklarar i Konfliktrådet 
Vest for valbolken 2019 - 2023 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-033 
 

19/716 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

011/2019 
 

Valnemnda PS 11.11.2019 

093/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Val av representant til generalforsamlinga i GMU AS for valbolken 2019 - 2023  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Vedtekter Gulen og Masfjorden Utvikling GMU - 2016-06-09 21.10.2019 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Representant til generalforsamlinga i GMU for valbolken 2019 – 2023 er: 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Vedtektene  for selskapet Gulen og Masfjorden Utvikling AS (GMU) (vedteke 2016, revidert 2018) 
slår fast at generalforsamlinga vel styre for to år om gongen. Generalforsamlinga vel og styreleiar 
og nestleiar. 

Til generalforsamlinga møter ein representant frå kvar aksjeeigar, anten sjølv eller ved fullmektig, 
jf aksjelova § 5-2 (1). 

Fakta 

Styret i GMU er no sett saman slik: 

· Hallvard Oppdal, Gulen (styreleiar) 
· Karstein Totland, Masfjorden (nestleiar) 
· Solveig Daae Kristiansen, næringsliv 
· Njål Wilberg, næringsliv 
· Sigmund Holmaas, næringsliv 
· Audhild Botnen Schaathun, Sogn og Fjordane fylke 
· Frode Kversøy, næringsliv 

 
Vurdering 

Sidan ordførar er medlem i styret i GMU, bør Masfjorden kommune sin representant med vara til 
generalforsamlinga vere ein annan ein ordførar. 

Konklusjon 
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Valnemnda - 011/2019 

 

VA - behandling: 

Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) la fram forslag om at Erlend Kvamsdal (H) med Geir Egil 
Haugsvær (Sp) som vara vert valt som representant til generalforsamlinga i GMU AS for valbolken 
2019 - 2023. 

 

 

VA - vedtak: 

Representant til generalforsamlinga i GMU for valbolken 2019 – 2023 er: 

Erlend Kvamsdal (H) med Geir Egil Haugsvær (Sp) som vara 

 

 

Kommunestyret - 093/2019 

 

KS - behandling: 

Framlegg til vedtak frå valnemnda vart samrøystes vedteke. 
 

 

KS - vedtak: 

Representant til generalforsamlinga i GMU for valbolken 2019 – 2023 er: 

Erlend Kvamsdal (H) med Geir Egil Haugsvær (Sp) som vara 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-033 
 

19/706 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

094/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Val av representant til generalforsamling i BKK for valbolken 2019 - 2023  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Representant til generalforsamling i BKK AS for valbolken 2019 – 2023 er: 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Masfjorden kommune har ein eigarprosent på 0,10 % i BKK AS. Til generalforsamlinga møter ein 
representant frå kvar aksjeeigar, anten sjølv eller ved fullmektig, jf aksjelova § 5-2 (1). 

Fakta 

BKK krev at dersom det ikkje er ordførar som møter på generalforsamlinga, må den som møter ha 
med fullmaktserklæring. 

Innarbeidd praksis i Masfjorden kommune er at ordførar er vald som representant til 
generalforsamlinga i BKK AS med varaordførar som vara. 

Konklusjon 
 

 

  

Kommunestyret - 094/2019 

 

KS - behandling: 

Det vart sett fram forslag om at medlem til generalforsamling i BKK for valbolken 2019 -2023 er: 
 

ordførar Karstein Totland (H) med varaordførar Torill Torsvik Størkersen som vara. 
 

Framlegg til vedtak sett fram i møtet vart samrøystes vedteke. 
 

 

KS - vedtak: 

Representant til generalforsamling i BKK AS for valbolken 2019 – 2023 er: 
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ordførar Karstein Totland (H) med varaordførar Torill Torsvik Størkersen som vara 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-033 
 

19/724 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

010/2019 
 

Valnemnda PS 11.11.2019 

095/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Val av representant til generalforsamling i Stordalen skisenter AS for valbolken 2019 - 2023  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Representant til generalforsamlinga i Stordalen skisenter AS for valbolken 2019 -2023 er: 

Kandidatar til styret i Stordalen skisenter AS for valbolken 2019 – 2023 er: 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Masfjorden kommune eig, saman med Idrettslaget Bjørn West, Stordalen Skisenter AS. Til 
generalforsamlinga møter ein representant for kvar aksjeeigar, anten sjølv eller ved fullmektig, jf 
aksjelova § 5-2 (1).  

Vedtektene for Stordalen skisenter AS frå 24.09.2007 § 7 nr 3 seier at generalforsamlinga vel styre 
og styreleiar.  Vedtektene seier vidare at styret skal ha fem medlemmer med to varamedlemmer. 
Begge aksjeeigarane skal vere representert i styret. Styret og varamedlemmer blir valde for to år 
om gongen.  

Fakta 

Vurdering 

Kommunestyret bør oppnemne representant til generalforsamlinga med vara for heile valbolken. 
Viss kommunestyret ønskjer det, kan dei og kome med kandidatar til styret men det er 
generalforsamlinga som vel styre. 

Kommunestyret bør unngå at ein person er både representant til generalforsamling og 
samstundes kandidat til styret i Stordalen skisenter AS. 

Konklusjon 
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Valnemnda - 010/2019 

 

VA - behandling: 

Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) la fram forslag om at ordførar Karstein Totland (H) med 
Frode Langhelle (H) som vara vert valt som representant til generalforsamlinga i Stordalen 
skisenter AS for valbolken 2019 - 2023. 

 

 

VA - vedtak: 

Representant til generalforsamlinga i Stordalen skisenter AS for valbolken 2019 -2023 er: 

ordførar Karstein Totland (H) med Frode Langhelle (H) som vara 

 

 

Kommunestyret - 095/2019 

 

KS - behandling: 

Framlegg til vedtak frå valnemnda vart samrøystes vedteke. 
 

 

KS - vedtak: 

Representant til generalforsamlinga i Stordalen skisenter AS for valbolken 2019 -2023 er: 

ordførar Karstein Totland (H) med Frode Langhelle (H) som vara 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-033 
 

19/707 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

096/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Val av medlem til representantskapen for Stiftinga Kystsogevekene for valbolken 2019 - 

2023  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Medlem til representantskapen for Stiftinga Kystsogevekene for valbolken 2019 – 2023 er: 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Vedtektene for Stiftinga Kystsogevekene pr april 2019 § 4 seier at Stiftinga skal ha eit 
representantskap. Representantskapet skal vere samansett ved at kvar av medlemskommunane 
oppnemner ein medlem kvar.  

Representantskapet sine medlemmer vert oppnemnde for 4 år. Leiar og nestleiar vert valde av – 
og blant – representantskapet sine medlemmer ved byrjinga av fireårsperioden. 

Fakta 

Innarbeidd praksis i Masfjorden kommune er at ordførar ved vald som medlem til 
representantskapen i Stiftinga Kystsogevekene med varaordførar som vara. 

Konklusjon 
 

 

  

Kommunestyret - 096/2019 

 

KS - behandling: 

Det vart sett fram forslag om at medlem til representantskapen for Stiftinga Kystkultur no! for 
valbolken 2019 -2023 er: 

ordførar Karstein Totland (H) med varaordførar Torill Torsvik Størkersen som vara. 

Framlegg til vedtak sett fram i møtet vart samrøystes vedteke. 
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KS - vedtak: 

Medlem til representantskapen for Stiftinga Kystkultur no! for valbolken 2019 – 2023 er: 

ordførar Karstein Totland (H) med varaordførar Torill Torsvik Størkersen som vara 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-033 
 

19/723 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

012/2019 
 

Valnemnda PS 11.11.2019 

097/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Val av representant til Hordaland Vassregionutval for valbolken 2019 - 2023  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Representant til Hordaland Vassregionutval for valbolken 2019 – 2023 er: 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Forskrift om rammer for vannforvaltningen (vassforskrifta) set krav om organisering av 
vassregionutval under leiing av vassregionmynda jf §§ 22 og 23 i forskrifta. Hordaland 
fylkeskommune er vassdragsmynde for Hordaland vassregion og Sogn og Fjordane fylkeskommune 
er vassdragsmynde for Sogn og Fjordane vassregion. Vassregiongrensene føl nedbørsgrensene og 
ikkje dei administrative fylkesgrensene, og Sogn og Fjorande vassregion omfattar berre marginalt 
område i Masfjorden.  

Fakta 

For den dei to siste valbolkane valde kommunestyre og oppnemne ordførar som representant med 
varaordførar som vara for Vassregionutvalet i Hordaland. Kommunestyret valde å ikkje oppnemne 
representant for Vassregionutvalet i Sogn og Fjordane; berre be om at kommunen vart kontakta 
når problemstillingar i vårt område vart drøfta. 

Konklusjon 
 

 

  

Valnemnda - 012/2019 

 

VA - behandling: 

Leiar i valnemnda Geir Egil Haugsvær (Sp) la fram forslag om at ordførar Karstein Totland (H) med 
varaordførar Torill Torsvik Størkersen (Ap) vert valt som representant til Hordaland 
Vassregionutval valbolken 2019 - 2023. 
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VA - vedtak: 

Representant til Hordaland Vassregionutval for valbolken 2019 – 2023 er: 

ordførar Karstein Totland (H) med varaordførar Torill Torsvik Størkersen som vara 

 

 

Kommunestyret - 097/2019 

 

KS - behandling: 

Framlegg til vedtak frå valnemnda vart samrøystes vedteke. 
 

 

KS - vedtak: 

Representant til Hordaland Vassregionutval for valbolken 2019 – 2023 er: 

ordførar Karstein Totland (H) med varaordførar Torill Torsvik Størkersen som vara 

 

 

 

 

  



Møtebok Masfjorden kommunestyre Møte nr. 8,  21.11.19 Side 78 av 90 
 

Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-033 
 

19/722 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

014/2019 
 

Valnemnda PS 11.11.2019 

098/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Val av årsmøterepresentant til årsmøte i IUA for valbolken 2019 - 2023  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Vedtekter for IUA Bergen region 21.10.2019 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Representant til årsmøte i IUA for valbolken 2019 – 2023 er: 

Rådmannen, eller den / dei rådmannen peiker ut, vert representant / vararepresentant til å 
vere årsmøterepresentant til årsmøte i IUA for valbolken 2019 – 2023. 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
IUA Bergen region (Interkommunalt Utval mot Akutt forurensing) er oppretta med heimel i 
forureiningslova §§ 43 og 44 og kommunelova § 27. 

Vedtektene for IUA Bergen region er vedtatt av årsmøtet 23.04.2018. 

Fakta 

Vedtektene § 7 slår fast at årsmøtet er utvalet sitt øvste organ og skal vere samansett av politisk 
valde representantar frå alle deltakarkommunane. Representantane og deira vara vert valt for fire 
år om gangen og føl kommunevalbolkane. 

Kommunar med færre enn 30 000 innbyggjar skal velje ein representant. 

Kommunestyret har dei siste to valbolkane delegert til rådmannen å peike ut årsmøterepresentant 
med vara til UIA. 

Vurdering 

Vedtektene til IUA er sist endra i 2018. Gjeldande vedteker for IUA Bergen region  § 7 er å forstå 
slik at kommunestyret må velje årsmøterepresentantar. 
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Konklusjon 
Sjå framlegg til vedtak. 

 

  

Valnemnda - 014/2019 

 

VA - behandling: 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 
 

 

VA - vedtak: 

Representant til årsmøte i IUA for valbolken 2019 – 2023 er: 

Rådmannen, eller den / dei rådmannen peiker ut, vert representant / vararepresentant til å 
vere årsmøterepresentant til årsmøte i IUA for valbolken 2019 – 2023. 

 

 

Kommunestyret - 098/2019 

 

KS - behandling: 

Framlegg til vedtak frå valnemnda vart samrøystes vedteke. 
 

 

KS - vedtak: 

Representant til årsmøte i IUA for valbolken 2019 – 2023 er: 

Rådmannen, eller den / dei rådmannen peiker ut, vert representant / vararepresentant til 
å vere årsmøterepresentant til årsmøte i IUA for valbolken 2019 – 2023. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-033 
 

19/725 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

013/2019 
 

Valnemnda PS 11.11.2019 

099/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Val av medlem til representantskapen i IKAH IKS for valbolken 2019 - 2023  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Medlem til representantskapen i IKAH IKS for valbolken 2019 – 2023 er: 

Rådmannen, eller den / dei rådmannen peiker ut, vert medlem / varamedlem i 
representantskapen i IKAH IKS for valbolken 2019 – 2023. 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Selskapsavtale for Interkommunalt arkiv i Hordaland IKS (IKAH), sist endra på 
representantskapsmøte 29.04.2010, slår fast at selskapet er ei interkommunal verksmed som er 
oppretta med heimel i lov om interkommunale selskap. Masfjorden kommune er deltakar i 
selskapet. 

Selskapsavtalen slår vidare fast at representantskapet er det øvst organet i IKAH IKS. Kvar deltakar 
er representert med eit medlem i representantskapet. Representantskapet vel sjølv leiar og 
nestleiar. 

Fakta 

Lov om interkommunale selskaper § 6 slår og fast at selskapet skal har eit representantskap kor 
samtlege deltakarar er representert med minst ein representant. Kommunestyret sjølv oppnemner 
sine representantar. Det skal oppnemnast like mange varamedlemmer som medlemmer.  

Vurdering 

Selskapsavtalen seier ikkje korleis medlem i representantskapet skal oppnemnast. Då er det lova 
som gjeld. Val av medlem med vara har blitt gjort litt ulikt frå valbolk til valbolk men i valbolken 
2015 – 2019 vart det delegert til rådmannen å peike ut medlem og vara til representantskapen I 
IKAH. 

Konklusjon 
Sjå framlegg til vedtak. 
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Valnemnda - 013/2019 

 

VA - behandling: 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 
 

 

VA - vedtak: 

Medlem til representantskapen i IKAH IKS for valbolken 2019 – 2023 er: 

Rådmannen, eller den / dei rådmannen peiker ut, vert medlem / varamedlem i 
representantskapen i IKAH IKS for valbolken 2019 – 2023. 

 

 

Kommunestyret - 099/2019 

 

KS - behandling: 

Framlegg til vedtak frå valnemnda vart samrøystes vedteke. 
 

 

KS - vedtak: 

Medlem til representantskapen i IKAH IKS for valbolken 2019 – 2023 er: 

Rådmannen, eller den / dei rådmannen peiker ut, vert medlem / varamedlem i 
representantskapen i IKAH IKS for valbolken 2019 – 2023. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-033 
 

19/708 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

016/2019 
 

Valnemnda PS 11.11.2019 

100/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Val av representant til DIVHA - Driftsassistansen i Hordaland, vatn og avløp - for valbolken 

2019 - 2023  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Representant til å møte i representantskapet for DIHVA for valbolken 2019 – 2023 er:  

Rådmannen eller den / dei rådmannen peiker ut, vert representant / vararepresentant til å 
møte i representantskapet for DIHVA for valbolken 2019 - 2023 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Lov om interkommunale selskaper § 6 slår fast at interkommunale selskap skal ha eit 
representantskap der samtlege deltakarar er representert med minst ein deltaktar. Kommunestyre  
oppnemner sjølv sine representantar. 

Representantskapet sine medlemmer vert valt for fire år om gangen.  

Selskapsavtale for Driftsassistansen i Hordaland – vann og avløp IKS § 8 slår fast at Bergen 
kommune skal ha to representantar med personleg vara i Representantskapet. Dei øvrige 
kommunen skal ha ein representant med personeleg vara kvar. 

Representantskapet vel sjølv leiar og nestleiar. 

Fakta 

Masfjorden kommunestyre har for dei tre siste valbolkane delgert til rådmannen å peike ut 
representant med vara til representantskapet for DIHVA. 

Konklusjon 
sjå framlegg til vedtak 
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Valnemnda - 016/2019 

 

VA - behandling: 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 
 

 

VA - vedtak: 

Representant til å møte i representantskapet for DIHVA for valbolken 2019 – 2023 er:  

Rådmannen eller den / dei rådmannen peiker ut, vert representant / vararepresentant til å 
møte i representantskapet for DIHVA for valbolken 2019 - 2023 

 

 

Kommunestyret - 100/2019 

 

KS - behandling: 

Framlegg til vedtak frå valnemnda vart samrøystes vedteke. 
 

 

KS - vedtak: 

Representant til å møte i representantskapet for DIHVA for valbolken 2019 – 2023 er:  

Rådmannen eller den / dei rådmannen peiker ut, vert representant / vararepresentant til å 
møte i representantskapet for DIHVA for valbolken 2019 - 2023 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss  
 

19/814 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

101/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Referatsak  

 

Tilknytte dokument: 

1.   Handsaming av budsjett og økonomiplan - innsending til Fylkesmannen 

 

2.   Protokoll Regionråd 5-2019, fredag 25. oktober 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Referatsaker vert tekne til orientering 
 

Saksopplysningar: 

 
 

  

Kommunestyret - 101/2019 

 

KS - behandling: 

Referatsaker: 

Skriv 1: Handsaming av budsjett og økonomiplan - innsending til fylkesmannen 

Skriv 2: Protokoll Regionråd 5-2019, fredag 25.oktober 

Orientering frå rådmannen: 

· møteplan for 2020 er sendt ut på epost til kommunestyret i forkant av møtet 

Kommunestyret slutta seg samla til møteplanen slik den ligg føre. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

Referatsaker vert tekne til orientering 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Svein Viktor Ellingbø FE-100 
 

19/813 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

102/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Investeringsplan 2019 - budsjettrevisjon  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Budsjettskjema 2A 18.11.2019 
Budsjettskjema 2B 18.11.2019 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Investeringsbudsjett 2019 endrast i samsvar med vedlagte budsjettskjema 2A og 2B. 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
På bakgrunn av rekneskapstal per oktober og reviderte prognosar, er det gjort ei vurdering av 
korleis framdrift for investeringsprosjekta i 2019 blir i høve til budsjett. Status for dei ulike 
investeringsprosjekt er nærare kommentert under og dannar grunnlaget for justering av 
investeringsbudsjettet i 2019. 

Ikt investeringar  

Dette er et fast årleg investeringsprosjekt som i år er brukt til digitalisering av byggjesaks- og 
landbruksarkivet. Arbeidet med dette er utført av Dansk Scanning AS, og dette prosjektet er no 
ferdig.  

I KS sak 059/2019 vert prosjektramma auka til kr 700.000. Rekneskapen per oktober 2019 viser 
samla utgifter på kr 760.000. Prosjektramma tilrådast justert opp til kr 760.000 i samsvar med dei 
faktiske utgifter, og vert finansiert som følgje: 

Bruk av lån 608.000 

Meirverdiavgiftskompensasjon 152.000 

 

Modellbibliotek   

Gjeld nytt inventar og belysning i tillegg til ein estetisk oppgradering av hovudbiblioteket på 
Nordbygda skule. Prosjektet er ferdig og rekneskapen per oktober 2019 viser utgifter på kr 
382.000. Prosjektet tilrådast finansiert som følgje:  
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Bruk av lån 95.000 

Bruk av disposisjonsfond (tidlegare avsette midlar) 210.000 

Meirverdiavgiftskompensasjon 76.000 

 

Nordbygda skule – utbetring tak 

Gjeld utskifting av takstein over ca. 2/3 delar av takarealet. Resten av takarealet vart skifta ut i 
2008. Det har vore mange problem med kvaliteten av eksisterande takstein som er frå 1990 talet. 
Etter denne utskiftinga vil heile taket vere ferdig rehabilitert.    

Prosjektet er tildelt Eikanger Bygg AS og revidert ramme inklusiv risikopåslag er på kr 1.625.000, 
som er kr 625.000 over ramma i opphavleg budsjett. Planlagt prosjektstart og ferdigstilling er i 
2020. Prosjektet vert difor flytta frå investeringsplan 2019 og vert innarbeid i budsjett 2020 med 
følgjande finansiering: 

Bruk av lån 1.300.000 

Meirverdiavgiftskompensasjon 325.000 

 

Nordbygda skule – ventilasjon 

Gjeld installasjon av balansert ventilasjonssystem på skulen, nytt aggregat og rørsystem. Prosess 
kring innhenting av tilbod er i gang.  Prosjektet er planlagt gjennomført i skuleferien sommaren 
2020. Siste kostnadsanslag vert på 1.300.000 og er innarbeid i budsjett 2020 (KS sak 077/2019) 
med følgjande finansiering:     

Bruk av lån 1.040.000 

Meirverdiavgiftskompensasjon 260.000 

 

Matre skule – ringe-/brannanlegg 

Prosjektet vert utsett til 2020 då prosess kring avklaring av innhald og omfang er ikkje heilt ferdig. 
Prosjektet vert difor flytta frå investeringsplan 2019 og vert innarbeid i budsjett 2020 på eit seinare 
tidspunkt.    

 Sandnes skule – rehabilitering rør 

Prosjektet gjeld oppgradering frå koparrør til PVC rør med rør i rør system. Prosjektet er ferdig. 
Prosjektramma vert kr 200.000 og vert finansiert som følgje: 

Bruk av lån 160.000 

Meirverdiavgiftskompensasjon 40.000 

 

Masfjorden sjukeheim – signalanlegg 

Prosjektet gjeld nytt signalanlegg/velferdsteknologi ved sjukeheimen. Det elektriske arbeidet er 
noko forsinka i høve rapportert status ved 2.tertial (KS 059/2019). Forventa ferdigstilling er flytta 
til våren 2020 og som følgje av dette vert tilskot frå Husbanken utbetalt fyrst i 2020. 
Prosjektramma vert i KS sak 059/2019 justert opp til kr 2.075.000. Finansieringa i 2019 korrigert 
for forsinka tilskotsutbetaling vert som følgje:   

Bruk av lån 1.660.000 

Tilskot frå Husbanken (vert utbetalt fyrst i 2020) 0 
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Meirverdiavgiftskompensasjon 415.000 

  

Omsorgsbustadar – Hosteland 

Gjeld nye omsorgsbustadar med dagsenter. Prosjektet er i gang og vert ferdigstilt i 2020. 
Prosjektramma for 2019 er på kr 18.950.000 og vert finansiert som følgje: 

Bruk av lån 15.200.000 

Meirverdiavgiftskompensasjon 3.750.000 

 

Fensfjordbygg  

Gjeld nye lokalar til legekontor og helsetenesta. Prosjektet er i gang og vert ferdigstilt våren 2020. 
Prosjektramma for 2019 er på kr 50.000 og omfattar intern prosjektleiing.   

Bustadfelst tilrettelegging  

Gjeld tilrettelegging med infrastruktur av tomter for sal. Det har ikkje vore noko aktivitet hittil i 
2019.     

Sandnes kafé – utbetring tak 

Taket er frå 1950 talet og er moden for utskifting. Prosjektet er tildelt Eikanger Bygg AS, og er 
planlagt starta og ferdigstilt i 2020. Siste kostnadsanslag inklusiv risikopåslag vert på kr 1.000.000 
og vert innarbeid i budsjett 2020 med følgjande finansiering:  

Bruk av lån 800.000 

Meirverdiavgiftskompensasjon 200.000 

 

Nothuset  

Gjeld reparasjon av tak på Masfjorden båt- og sjøbrukssamling. I KS 022/2019 vert det løyva kr 
279.000 i budsjett 2019 til reparasjonsarbeidet, og midlane vert finansiert frå disposisjonsfondet. 
Prosjektet er no tildelt Eikanger Bygg AS, og er planlagt starta våren 2020 og ferdigstilt same år. 
Prosjektramma er anslått til kr 706.000, og vert innarbeid i budsjett 2020 med følgjande 
finansiering: 

Bruk av lån 286.000 

Bruk av disposisjonsfond 279.000 

Meirverdiavgiftskompensasjon 141.000 

 

Kommunale vegar 

Gjeld ny asfalt på kommunale vegar. Rekneskapen per oktober viser samla utgift på kr 1.325.000, 
Prosjektet vert finansiert som følgje:   

Bruk av lån 1.060.000 

Meirverdiavgiftskompensasjon 265.000 

 

Garderobe brann, Sandnes 

Gjeld anskaffing av nye garderobar og dusj knytt til brannberedskap på sørsida. Prosjektet er i gang 
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og vert ferdigstilt i 2020. Prosjektramma for 2019 er på kr 125.000, og vert finansiert som følgje:  

Bruk av lån 100.000 

Meirverdiavgiftskompensasjon 25.000 

  

Vassforsyning  

Gjeld diverse investeringar knytt til vassforsyninga. Det har ikkje vore aktivitet hittil i 2019.  

Startlån 

I KS sak 046/2019 vert midlar til vidareutlån (Startlån) auka frå 3,0 mill. til 8,0 mill. etter stor 
pågang av søkjarar for denne ordninga. Kommunen har allereie lånt 3,0 mill. der 2,4 mill. er per 
dato ikkje disponert. Dette beløpet vurderast tilstrekkelig til å finansiere innkomne sakar som etter 
handsaming kan vera kvalifisert til finansieringsordninga. Det tilrådast difor å redusere 
vidareutlånsposten i investeringsbudsjettet for 2019 tilbake til 3,0 mill.     

Vurdering 

Etter kommuneloven sin § 47 Årsbudsjettets bindande verknad, skal endringar i inntekter og 
utgifter som årsbudsjettet byggjer på meldast til kommunestyret, som skal gjera naudsynte 
endringar i budsjettet. Det same gjeld når det på annan måte vert gjort kjent tilhøve som kan tyda 
på vesentlige endringar i inntektene eller utgiftene i høve til vedteken budsjett. 

 

  

Kommunestyret - 102/2019 

 

KS - behandling: 

Personal- og økonomileiar Svein Viktor Ellingbø møtte til denne saka. 

Saka vart drøfta. 

Framlegg till vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

Investeringsbudsjett 2019 endrast i samsvar med vedlagte budsjettskjema 2A og 2B. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss  
 

19/814 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

103/2019 
 

Kommunestyret PS 21.11.2019 

 

Val av medlemmer til styret i Masfjordbygg AS  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 
 

Saksopplysningar: 

 
 

  

Kommunestyret - 103/2019 

 

KS - behandling: 

Ordførar sett fram forslag om å opprette ny sak i møte for å velge medlemmer til styret i 
Masfjordbygg AS. Kommunestyret slutta seg samla til dette. 

Ordførar sette fram slikt forslag til vedtak: 

Styret i Masfjordbygg AS vert personidentisk til det til ei kvar tid sittande formannskapet i 
Masfjorden kommune. 

Framlegg til vedtak sett fram i møtet vart samrøystes vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

Styret i Masfjordbygg AS vert personidentisk til det til ei kvar tid sittande formannskapet i 
Masfjorden kommune. 

 

 

 

 

 

  



Møtebok Masfjorden kommunestyre Møte nr. 8,  21.11.19 Side 90 av 90 
 

 

 

Rett utskrift frå møteboka frå kommunestyret 21.11.19 vert vitna: 
 

 

 

_____________________ 

Karstein Totland 

ordførar 

 

_____________________ 

Bjarte Andvik 

kommunestyremedlem 

 

_____________________ 

Britt Inger Myhr 

kommunestyremedlem 

 

 


